
Stenografick'il ziizna m

Pl0-000839 t2024

f l, Vinohradsk632L8/L69, praha 10.

v r3 L4it'X/ 7 ,-f ru-4'^/7/ lrezs .rE
7T'z4,rrt n/4itl pr

{(- 7L
f B - /"1-G



Pt0-000839t2024

starosta Martin valovii: D6kuji. V tuto chvili tedy pieruiuji projedndvdnitohoto bodu a v
16'30, coZ je za 6 minut, za hajujeme pevnd zaiazeny bod Ndvrh na projednd ni petice na zachovdn i
parku na pozemku parc. d. tg73/LOS. Kolegov6, Sest minut pauza.

(Jedndnf pieruSeno od 16.24 do 16.30 hodin.)

Kolegov6, mdme pied sebou projedndvdni pevn6 zatazen6ho bodu. prosim je5t6 jednou,
pojdte na sv6 mista' Budeme zahajovat. Je p0l pdt6, tedy das, kdy md btt podle schvillen6ho
programu projedndn ndvrh na projedniini Petice na zachovdni parku na pozemku parc. d. Lglg/1,gs
v k' ti' Vrsovice, jehoi piedkladatelem je pan prvni mistostarosta Tomds pek, a jd jej prosim timto o
piedklad tohoto bodu. prosim, pane mistostarosto, m6te slovo.

Pan Pek: Pane starosto, moc dEkuji. Z5roveri jsem moc rdd,iese ndm podaiilo zaiadit tento
bod na program dnesnfho jedndni, abychom pii l iS neztrdceli  das a reagovali  na podndty obdang.
Jednd se o petici, kterd se jmenuje Petice na zachovdnf parku na pozemku parc. d. tg73/Losv k. ri.
vr5ovice' Vdtiina toho pro zastupitele je popsand v d0vodov6 zprdv6. samoziejmE situace tam neni
tak jednoduchd, jak se na prvnipohled zd6, protoletyto pozemky nejsou v majetku hlavniho mdsta,
natoZ aby bylysvdienydo sprdvy m6stsk6 ddsti.  To rizemije vedeno jako dist6 obytn6, tzn.,ztohoto
pohledu platn6ho rizemniho plSnu je to (zemi, pokud jsou dodrZeny v5echny zdkonn6 pozadavky,
coz dopiedu nem0ieme absolutn6 predikovat, tak je v uvozovkdch zastaviteln6. podle ndvrhu
Metropoli tniho pl5nu, ale zase Metropoli tnf plSn je zatim pouze v ndvrhov6 f6zi, by m6lo bft v
lokalitdch, jako je tato, kde je to de facto sidliStni charakter, kde jsou ty solit6ry jednotlivrich budov a
mezi nimi pom6rnE velk6 plochy zelen6, tak tam si myslim, ze to v tomto smyslu, piestoZe je to v
oblasti, kde je zdstavba dovolend, tak tam si myslfm, ie ta zdstavba by byla sloZitEji realizovatelnd,
popi. nerealizovatelnd.

co m0Ze d6lat m6stskii ddst? co m0ie ddlat, a co m6stskd ddst d6lala? MEstskd ddst historicky
vyjedniivala s vlastnlkem tdchto pozemk0 o sm6nd nebo odkupu, ale vlastn6 absolutn6 nerjsp65n6.
z'rovei't ten vlastnik se s ndmi soudil, kdyi md takovrito pozemek, kterri je facto ve veiejn6m vyuziti
jako veiejn6 prostranstvi, zda mu z toho pozemku jakoby m6la jit ndjakii ndhrada, ndjak,i ndjem, a
opakovand vftlzL tzn., mEstskd ddst mu platf. Proto se chtdla mdstskd diist k tomu pozemku dostat
vl imdnou nebo podobn6' Jak tu situaci iesit,  jsou vlastn6 asi t i i  cesty. Jedna je dohodnout se s
majitelem, a to at' ui mEstskd ddst, kterd md samoziejrnE podstatnd miri finandnich prostiedk0, nez
hlavnf m6sto, nebo samo hlavnf m6sto.

V minulosti se vlastn6 obdobn'i m zp0sobem ieSily pozemky v Trojmezi, kter6 piestoze lezi na
lzeml Me Praha 1'0, tak mEstskii ddst poslala vlastnd rovnou Zddost nebo prosbu na hl. m. praha, aby
to vyi idi lo hl '  m' Praha, a hlavni mdsto se k tomu pi ihldsi lo, a bohuzel ta sm6na nebo ty pozemky
je5t6 vymdn6n6 nebo prodan6 nejsou, protoie pan radniZdbranskf to je5t6 nepusti l  do rady, ale tam
se to chfl i  k dobr6mu konci. Probl6m je, ie v tamtom pifpadd na rozdil  od tohoto pi ipadu jsou ob6
strany dohodnuty a obd strany jednaji v n6jak6m akordu a ve spoledn6 v0li. To se nedd iict se
spolednosti Xedus, kter6 nechce s ndmijednat.

15.
Petic" n" ."choudni park, na por"mku par.. E. 1g73 15 v k. ,i.vriovice
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DalSi variantou je, Ze m6stskd di ist by dala podn6t na zm6nu rizemniho pldnu, a zase tady
mdme ndkolik komplikaci v tom smyslu, ze s t im jak byl schvdlent novyi stavebniz6kon, tak n6m tam
nezblivd pi i l is mnoho realizadnfho dasu na pi i j fmdnizmdn soudasndho rizemnfho pldnu, nei by m6l
zaEit plati t  novl i  dzemni pldn tzv' Metropoli tni pl5n, a vlastnE ndklady, procesni nSklady a d6lka i izeni
je natol ik dlouhd, ze ui se dostdvdme mimo dasovf rdmec, kterf mdme pro ten novri 6zemni pldn a
kteni mdme pro platnost sta16ho 0zemniho pldnu, ktenri je doposud tedy v tom nezmdn6n6m nov6m
stavebnim z6konE omezen do roku, pokud se nem1il im,2028, takZe by to bylo ieieni, kter6 plati
pouze do roku 2028, pokud by se v0bec podaii lo v tomto dasov6m l imitu dojednat.

Pokud by se sp6lo ke schvSleni Metropoli tniho pldnu v ndvrhu, jakri je ted', nebo alespori
pokud by v rdmci tohoto pozemku se to vyuii t inezm6nilo, tak si myslim, Ze je tam nad6je na to, ze
by se na tom pozemku mnohem h0ie stav6lo. co tam je r izikem? Tam je r izikem to, ze ten
Metropolitni plSn se tak6 bude schvalovat dlouh o, a zdrovefi pokud by ten stavebni, vlastnik
pozemku nebo n6kdo, s kfm je on domluven a dd mu ktomu plnou moc, nebo mu to umoini, tak je
samoziejmd mozn6, ze ten stavebnik dosp6je k {zemnimu rozhodnutf k stavebnimu povoleni, a zase
musim i ict, pokud splniviechny poZadavky na obecnd technick6 poiadavky, tzn. na praZsk6 stavebnf
piedpisy a na vSechny dotden6 orgdny. v tomto Fizenije rjdastnikem jak soused, tak mdstskd ddst, a
mdstskd ddst i  vy petenti nebo sousedi mohou poddvat od0vodn6n6 rozumn6 ndmitky k tomu, prod
by m6l projekt zdstavby brit nesluditeln'i se zdkonem nebo nevhodnf.

DalSivariantou ie, pokud by neusp6la m6stskd ddst nebo m6sto s t im, aby se s t im soudasnlim
majitelem dohodli na sm6n6 nebo odkupu, tak to sam6 m0zou udElat obian6, kteif jsou pi imo
stavbou, tou moZnou budoucistavbou dotteni. Ted' jsem vyjmenoval asi dtyi i  moZn6 varianty, jak to
iesit, a jd bych byl velice rad, aby kazdd strana pracovala na tom sv6m, tzn., aby petenti nebo zdstupci
obdan0, ktei i  v t6 lokali td bydli ,  aby se pokusil i  sami vstoupit do jedniinis Xedusem. My samoziejm6
v jedniini s Xedusem budeme pokradovat, tak jako jsme pokradovali  v minulosti ,  a uvidfme, jestl i  na
zdklad6 takovdho veiejn6ho projedndni a jestl i  na zdkladd toho, ie investor v[, ie v rdmci r jzemniho
ilzeni mu m0ie jak obec, tak jednotl ivi  sousedi a jednotl ivi  r idastnfci i izeni kldst pom6rn6 efektivni
odpo4 tak jestl i  ho to dostane ke stolu, a vtomto smyslu bych vds poprosi l ,  abychom sivsichniten
sv0j domdci r ikol ud6lal i ,  tzn., hledali  rozumn6 d0vody pro to, a schvdln6 ifkdm slovo rozumn6,
protoze, iekndme, obstrukce rizemniho iizeniv riimci n6jakyich malichernostisice tu v6c pouze odddlf,
ale myslim si, ie nevede k cili, a zdrovefi pak mriZe pro ty, co ty obstrukce dinf, brit pom6rn6
frustrujicim zdzitkem, kdyi neusp6je. Vyjadiovat se k tomu, jestli se obstrukce daji tdhnout tak
dlouho, aby do toho spadlo projedn6ninovdho 6zemniho pldnu, to t ipln6 dobie nechci, a vlastn6 ani
nevim, jak by to vypadalo s tim, kdyby ta vdc uz byla vlastnE podand a zadala se projedndvat, tak
nevim, musel bych se zeptat vedouci stavebniho, jak to v rdmci piechodovfch ustanoveni, jak se to
tam te5f.

TakZe situace je to komplikovand. Jd doufdm, ie se ndm podaii v brzk6 dob6 poslat dopis
prostiednictvlm pana starosty nebo prostiednictvim mtm, podle toho, jak se rozhodneme, na pana
radniho pro majetek na hlavnim m6st6, at' i on z t6 ponEkud vyiii pozice se pokusi zadft vyjedndvat
s vlastnfkem pozemku, a to i  kvfr l i  tomu, ie samoziejmd hl, m. praha md mnohem vice pozemkg na
sm6nu i mimo Me Praha 10, a tam je tedy v6t5i nad6je, ze by protistrand mohlo m6sto n6co
nabidnout.

co je5td vidfm za dalSi velkri probl6m, je ze piipadnf vrikup, pokud by pro n6j byla v0le z druh6
strany, tak je to sloZit6, ze toto je stavebnf pozemek, kterri do budoucnosti chceme zachovat
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nezastavdny' Tzn., tam je otdzka, do jak6 miry si m6stskd ddst nebo m6sto m0Ze dovolit zaplatit za
ten pozemek cenu stavebniho, kdyZ dopiedu vime, Ze tam nechceme stavdt. To je otdzka, jestli ten v
uvozovkdch ddstednri veiejnri zdmEr blfzk'ich soused0, jestli m0ie nahradit, iekn6me, striktnd branou
p6di iSdn6ho hospoddie v t6to v6ci.

To je asi v5echno, co k tomu m0iu i fct. Myslim, ie jsem vdm nastini l  mozn6 scendie bez
ndjakrich okras, bez ndjakfch slib0, a to je za m0j pFedklad v5echno.

starosta Martin valovi i :  D6kuji .  Jenom bych krdtce doplni l ,  abych to dal do n6jak6ho
dasov6ho rdmce' se zdstupci petent0 jsem se setkal v minul6m mdsici asi t i ikrdt, naposledy to bylo
13' prosince, kdy se ndm podaii lo konedn6 ke stolu pi iv6st n6koho z Xedusu, nicm6n6 to nebyli  l id6
z Xedusu,ale byl i  to architekti ,  kteif samoziejmd jsou kompetentnl hovoii t  k projektu, a nebyli
kompetentni s ndmi hovoii t  o jak6mkoli vrikupu nebo sm6n6 pozemku, takze tato schgzka, i  kdyi
jsme si od nisl ibovali  to, ze tam ten Xedus opravdu ndkoho vySle kompetentniho, tak se op6t minula
Udinkem, a ta snaha z druh6 strany o tom, v0bec navdzat jakrikol i  elementdrni kontakt a bavit se o
tom, Ze se o tom chceme d5l bavit,  tak ta se absolutn6 mij i  r idinkem. K jakdkoli  dohodd jsou potieba
dva partneii ,  tady se bohuZel dobrivdme do zavienfch dveii  a z druh6 strany nenivrj le aspori v tuto
chvil i  iddnd. To je jenom do krdtk6ho exkurzu dasov6ho.

Jd bych v tuto chvi l i  k tomuto bodu oteviel diskuzi. Mdm zde informaci, Ze jsou do diskuze k
tomuto bodu pi ihldSeni obdan6 naSi mdstsk6 idsti .  Dle jednacfho iddu tohoto zastupitelstva maji
obdan6 prdvo vystoupit k projedndvantm bod0m ihned po fvodnim ptedkladu, a cas pro jej ich
piispdvek je stanoven na dtyii minuty. Prosim tedy prvniho z piihldienrich obdang, kterrim je pan
Vladimir zasadil, aby piistoupir sem k pultiku a piednesl ndm svrij piispdvek.

Pan vladimir Zasadil :  ViSZeni zastupitel6, jmenuji se Vladimir Zasadil  a jsem piedsedou
vriboru sVJ spoledenstviVrsovick6 L467, 1462,lJzbeckii 1463 a Moskevsk6 t464.A nyni i dlenem
peticniho v'iboru za zachovdni parku na pozemku parc. E. rgTg/L}s. cht6l bych vds poiddat o
tidinnou podporu v na5em zdmEru zachr6nit nd5 park. zdi lei l  ndm na n6m, nebot'  park je d1leZitou
souddstiZivotniho prostiediobyvatel sidli5t6 Vlasta, a zachovat jej tak, jak byl p0vodn6 zamriilenf a
vybudovanri '  Mdme uz 2000 podpis0 na petidnim archu a sbirdme dali i .  Jm6nem naiich petentf i  jsme
pozddali o pomoc v t6to v6ci starostu pana lng. arch. Valovide, a ndslednd na jeho radu jsme zaslal i
dal5i Zddost na m6stskou ddst Praha 10, aby zahdji la kroky k ndsledujicim variantdm ieieni oro
zachovdni pozemku jako parku.

7a prvf ve v6ci odkoupenipozemku, a to v zdjmu svfch obdan0 volid0, je moin6 na tuto prvni
variantu argumentovat tim, Ze nejsou finandni prostiedky, ale snad je moin6 poZddat Magistrdt o
prijdku. O t6to moinosti zatim je5t6 nikdo nejednal.

Za druh6 kroky, kter6 povedou k vfm6n6 pozemku za jini, kde by investor mohl zamf5lenou
stavbu realizovat'  Zatfm to nebylo r isp65n6, vlastnik pozemku na to nepiistoupil .  Mozn6 Ze by bylo
vhodn6 prostd tu nabidku opakovat a nabldnout mu jinli pozemek, kteni by pro n6j byl dostatednd
atraktivni.

za tietl kroky, kter6 by vedly ke zm6n6 rizemniho pldnu, a pozemek parc. i. 1.g73/ro5zm6nil
charakter z plochy dist6 obytnr6 na plochu ZNK zeleri mdstskd a krajinnd v ziljmusvrich obdan6, D6kuji
za vai i  pozornost, vsti lcnost a podporu dlouhodobri m poZadavk0m a ndvrh0m naiich petentg. D6kuji .
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Starosta Martin valoviE: Pane Zasadile, jd tak6 d6kuji. V5echny tyto otdzky jsme spolu
podrobn6 probiral i ,  bylo to je5t6 urdit6 vic, a jd vdm d6kuji  za to, Ze jste to tady takhle shrnul. Dali i
pi ihl i iSend obdanka je pani Hana Nekolovd. prosim.

Pani Hana Nekolovd: VdZenizastupitel6, jmenuji se Hana Nekolovd a bydlim v ul ici Vrsovickd.
Jsem mistopiedseda SVJ a dlenka petidniho vriboru. Cht6la bych viis se vii tictou tfmto zpirsobem
poZddat o (dinnou podporu v na5em zdmdru zachrdnit n55 park. z6lei( ndm na n6m, nebo{ park je
dfileZitou souddstf Zivotniho prostiedi na5eho sfdliSt6 Vlasta. Dovolim si tady navdzat na piisp6vek
naSeho piedsedy pana Zasadila.

easto diskutujeme na Facebooku, jak se tady ve Vrsovicich bude hodn6 kolem nds stav6t.
Koh-i-Noor, vSichni vime. Gardie sm6r k Bohdalci, chemapol, KD Eden, a ziejmE i pozd6ji  pozemek
pod bl ivalou radnici. Dokonce na Facebooku dteme i ndzory: Tak a{ se petenti sloi i  a pozemek si
odkoupi '  Ale copak je to v0bec redln6, aby 2000 l idi,  ktefi  se vzdjemnE neznajf, a bez prdvni
subjektivity, mohli koupit veiejnou zelefr, kterd slouZi obdan0m cel6 lokality? To je prdvd tikol obce.

Dokonce na Facebooku ndktei ineznaliprdva navrhuji ,  aby si pozemek koupila ta 3 sVJ u parku.
SVJ nenl podnikatelskri subjekt. Md starost o zaji5t'ovdnispr6vy domu. M0Ze koupit pouze majetek,
kterli potiebuje ke sprdv,-x svfch dom0 a ke sprdvE svfch pozemk0. Nemtjze najednou koupit
veiejnou zelefi, kterd slouii veiejnosti. To je rikol obce.

Vdieni zastupitel6, 26ddme vds o rozhodnutl aby obec nesouhlasi la se z6stavbou v rdmci
dzemnfho iizeni a dala ke stavbd bytov6ho domu na veiejn6m prostranstvi negativni stanovisko.
Vlastnfk pozemku nemd Zddnt prdvnindrok na to, aby mu byl vyddn souhlas. Argumentem k na5emu
poZadavku je, Ze pii vlistavb6 sidliStd byl pozemek urden jako veiejnd zeleri, kterd m6la v rdmci
urbanistickdho celku vyvaZovat zastavdnou plochu sidli5t6. Po dokondeni vtstavby sidlist6 Vlasta bylo
cel6 6zemi oznadeno za stabil izovan6, kde nelze provddet dalsi zdsadni vristavbu, a desetipodlaini
d0m o sto bytech je z6sadnivristavba. Neni Zddn'i d0vod, prod redukovat existujlci zeleri v dopravn6
sif n6 exponovan6m izem(.

Rozhodn6te, prosim, Ze park bude zachovdn a urbanist ickt celek sidl i i td Vlasta z0stane tak,
jak byl vybudovdn. ukolem obce je dbdt o veiejnd prostranstvi a zeleri a potieby obyvatel, aby Zili v
kvalitnfm prostiedi. obec md proto chrdnit veiejnri zdjem a Zivotni prosttedI pied nadm6rnou
vlistavbou, coi je z6iem ndkolika tisic obyvatel okolnich dom0. Tak je to zapsdno ive va5f koncepci
rodinn6 politiky, kde se piSe, Ze podpora vristavby bydleni respektuje st6vajici obyvatele a veiejnf
prostor.

Zdv6rem bych cht6la poprosit pana starostu, zda by se s petidnim vriborem jeit6 jednou seiel
v pr0b6hu ledna, t j .  neZ zaEne (zemni i izenL a spolednd bychom dopracovali  naie poZadavky a
moinosti ieienl naii vEci. Ddkuji vdm za pozornost, a zdroveri i piedem panu starostovi za ieho
pomoc. DEkuji.

Starosta Martin Valovi i :  Tak6 d6kuji ,  pani Nekolovd. To jsme si sl ibi l i ,  kdyi jsme byl i  spolu na
jedndni, ze tu podporu u mE urditd mdte. Domluvil jsem se i s panem architektem Zdkostelnfm a s
celfm jeho t'imem, Ze vdm bude ndpomocnri ve viech odbornfch vdcech, stanoviscich, piipadn6
formulaci ndmitek do dzemniho itzeni v pi ipad6 odvoldni. Budeme ty v6ci koordinovat spoledn6, a
Uzemni rozhodnuti,  kter6 se rozbdhne, budeme spolednd n6jak' im zp0sobem si vzdjemn6
konzultovat'  Tato podpora absolutn6 z naSistrany je, a to, Ze se s nimi budeme snaZit znovu potkat,
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tak to siodndiel iarchitektiz minul6ho jedndni, s t im ie maji pien6st na Xedus dfrraznf pozadavek z
nasf strany, aby se kompetentni vlastnlci spolednosti s nSmi setkali .  (pani Nekolov6: To mohu
potvrdit.) Toto bdZf, a my to samoziejmd budeme ddle monitorovat a jsme ve spojeni.

D6kuji .  Ted'tady mdm piihld5en6ho pana struhu, ale pan struha je pi ihl i i ien ido interpelaci
obdan0 hned jako prvni, tak jd nevim, tak nevfm, jestl i  chce vystoupit ted', nebo to nechdme ai na
potom. Rovnou ted'. pan Struha, Ba5kirskd.

Pan Michalstruha: Dobrt den, jmenuji se Michal Struha, jsem piedseda vfboru sVJ Ba5kirskd,
jsem jeden z petent0, a zaznEla tady uZ spousta argument0, Ji i  bych cht6l doplnit jeden argument,
kterti se ttikd distE Zivotniho prostiedi. sidlist6 Vlasta kdyZ bylo navrhovdno architekty peikovrimi a
panem architektem Klimeiem, tak tam samoziejmE byl do t6 zdstavby zakomponovdn park i  z toho
dtjvodu, ie Praha jako takovd je si ln6 emisnf z6na. Existuje ndjakfch p6t stupri0 emisni z6ny ohledn6
praSnosti a r0zntch neidd0, kter6 na nds vypou5ti doprava, spalovdni r0znfch tuhlich paliv apod., a
vzhledem k tomu, ze v t6to lokali t6 kolem sidl iSt6 Vlasta se plSnuje dalSia dalSi v, istavba, tak tam
vlastnd bude piibfvat automobilovd dopravy, bude tam ubfvat volnfch prostor, a tim pddem se
ztrdtou t6to zelend se bude zvySovat imisni ziltliv dan6 lokalit6. A to je jeden faktor.

A druhf faktor je, Ze v dan6 lokali t6, konkr6tnd v parku v ul ici Magnitogorskd by se na travnich
plochdch m6li vyskytovat napilklad chrdndni mravenci druhu Formica, ktei i jsou ch16n6ni zdkonem,
tzn', nelze je jen tak zastavEt, a z toho t i tulu by tam m6l bft proveden nEjakf biologickf pr0zkum,
kterf byl dal, iekn6me, obraz, zdali  se tam vlastnE stavdt m0ie v souladu s prdvnimi piedpisy, kter6
se tfkaji Zivotniho prostiedi. To je v5echno za m6.

starosta Martin valoviE: D6kuji, pane struho. Jenom vds chci ujistit, Ze to rjzemni iizeni tady
bude prochdzet uriitd tou nejpifsndjsi kontrolou a provdiovdnim. samoziejm6 i Zivotni prostredi. A
jd osobnd si slibuji hodn6 od odboru Zivotniho prostiedi, od jejich stanovisek, protoZe tam vidim
velkou slabinu toho projektu, Ze se to dd opravdu pies to iivotni prostiedi nEjaktm zpgsobem ten
projekt modif ikovat. Je5td pan Maridlek na doplndni, a budeme muset za chvilku pro obligatornibod.
Pros[m.

Pan MarsSlek: Ddkuji. Jenom strudn6 nav5iu jako radni pro iivotni prostiedi. j6 bych vdm
cht6l moc pod6kovat za vaii aktivitu, protoie my s touto vristavbou taky nesouhlasfme, a co m0Zu
jenom ifct, tak vlastnd do toho rizemniho iizeni, ono je5td neprobfhd, neni zahdjen6 ve smyslu tom,
Ze by se udastnici mohli hldsit do iizeni a poddvat ndmitky, nicm6nd v tuto chvili stavebnik ziskdvd
povoleni od dotienfch orgdn0 stdtni sprdvy, a padlo to i na na5i stiededni debat6 minulri triden,
nebo setkdni,ieie tam za ochranu piirody a krajiny vydan6 nesouhlasn 6 z6vazn6stanovisko. Fakticky
to znamen6, ie pokud bude dokumentace kompletni ke stavb6, bude se o tom ndsledn,E rozhodovat
na Magistrdtu, protoZe jd doufdm, Ze kolegov6, nemyslim si, Ze by to ten stavebnik vyargumentoval.
TakZe ano, je to tak, tady je n6jakd piileZitost, jak to stavbu n6co, ale nechci tady ted, nic slibovat,
protoZe to je v reZimu, v jak6m to v tuto chvfl i je.

starosta Martin valovii: Kolegovd, mdme 1.7. hodinu za dv6 minuty, Jd bych tento bod ted,
pieru5il, protoie se blizi 17. hodina, kdy mdme obligatorn6 zaiazeni bod interpelace obiang. V
tomto bodu budeme pokradovat po skondenitohoto bodu a voln6 na n6j navdieme.
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ani r izemni ihen(, a samoziejm6 ten projekt se pohybuje v {vahdch n6jakrich studiizatim.
jsme ZiSdn'i  relevantnipodklad k (zemnfmu rozhodnutinedostal i ,  TakZe bavime se

o h studiich. Je5t6 mdme, jak jsem i ikar minule, znovu se vracim do z6ii , je5td md oper
hodnd d u pied sebou, aby v0bec se dopracoval k n6jak6mu relevantnimu , kteni
podii jako podkl ro zahdjenir izemniho ifuenl. Tady nikdo nikomu nic neschvdli o  n ikomu,
l6dnl stavebni ftad nemd ani pondtio tom, Ze tam developer pti jde s to projektem.
Zatim si to konzultuje na . lnsti tut pldnovdnia rozvoje hl. m. prahy mu I variantu dvou v6Zi.
To tady minule zazn6lo, na se nic nemdnilo, a vybral tu variantu oporudeni. U jedndni byl
pan architekt 26kostelnri, minu to tady padlo. Varianta byla na po dohod6 s hlavnfm
architektem a s lPR. A Ze to skondiu nebo neskondi u v6ii, tSfiinao z nds ted'v tuto chvilinevt .

Pani Zorka Hol6: ei l i  je moZn6, ie
part icipacich se neustdle opakovaly a developer
ndjak6 va riantn i  ie5en i.  Obdan 6 piedpokldda l i ,

odboru, byl i  u toho archit evelopera a byla u toho vedoucf rpR panfodboru, byli u toho archit evelopera a byla u toho vedoucf lpR paninafuitova, piedpokldddm, tr
kterd md na starosti 10. Hlavni koordindtorka dinnosti na praze 10. A tvtNisubjekty z t6ch gi I t-rraze tu. A ryto r\subJetfty z t6ch tif Ll t
variant jako tu I iantu vybraly ty dv6 v6Ze. TakZe to je celf pifb6h. Jd jseNl toho jedndni -E

dozvite. od zi i i  dodne5ka se to nehnulo. Jedini, kdo se s nimi bavi, iste vy, vv se
tOm UfCiG dOZv i te ,  Od zA i i  dodne(ke  co  rn  nahn i l ln  ta . { i ^ i  t .A^  ^^  -  - i - :  L - . - i  : ^ r -  \  .

schdrte, vdm piedkliidaji n6jak6 dopravnistudie, ani u nds jeit6 nebyli. To je za mE viechno v tuto

v tuto chvi l i  mdme vyderpdny vSechny obdany do tohoto bloku. Nechal bych spustit
procedurSlni hlasovdni, abychom projedniivdni interpelacf zastupitel0 odloZil i  po bodu, ktery ted,
dojedndme,tzn', po ndvrhu na projedndnf petice na zachov6niparku na pozemku tg73/tos.

Prosim, spust'te procedurdrni hrasovdni k tomuto ndvrhu.
Pro 37, proti 0, zdrielo se 0, nehlasovali 4. Ndvrh byl piijat.
Tzn., nyni znovu otevirdm bod

Ndvrh na projedn6ni petice za zachovdni parku na pozemku parc. t. tgT3lt1s
Mdme tady dalsi jestd $i pi ihldien6 neprojednan6 obdany, takze se vraclm k tomuto bodu, a

nyni je na iadE pan Vladimfr Vot. Prosim, pane Vote, pojd'te k pult iku. pan Vot ode5el. Dal5i je
pi ihlSSen'i  pan LukdS Vosdhlo.

Pan [uk65 vos6hlo: Dobrli den, vdZenizastupitel6, jsem z Uzbeck6 1409 - 14L2, zastupuji lidi
z tohoto bardku nebo z t6to destinace, a uZ se tady o tom, proi zachovat park, ieklo dost vdci, nechci
dlouho zdriovat. Jenom kdyZ jsme zadali  s petici pro zachovdni parku, tak my mdme v bloku bardku

chvil i .  Ddkuji .
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celkem L26 bytovfch jednotek a bdhem jednoho t ' idne se dostavi l i  a podepsali  tuto petici vi ichni
obyvateld. NaSe struktura obyvatel je zhruba tak 50 starSich, 50 mladrich l idf. V parku vidime ted,dost
chodit ieny s koi i irky, s maltmi d6tmi, a v6i im, ie mnoho m6st a obcisi ui uvEdomuje, jak je potieba
zachovdvat a rekonstruovat d6tskd hfi5t6. D6ti se venku zabavi, ale tak6 si uv6domi prostor pro
navazovdni kamarddstvf s ostatnimi d6tmi. Zelefi  md pozit ivnf vl iv na zdrav[ a pohodu nejen d6tf, ale
i nds star5lch l idf, ktei i  se tam schdzlme a popovfddme, a prost6 vyuZijeme trochu venkovnfho
prostfedi.

Vsude kolem naieho sidl i5t6 se bude stav6t, b,udou se stavEt byty jaksm6rem na Bohdalec,
tak v mist6 Koh-i-Nooru, ted'se bude bourat Chemapol, tak6 KD Eden bude zbourdn, l id6 se obdvaji ,
Ze i v mfstd sta16 radnice se budou stav6t nov6 byty. Na jednom voln6m pldcku hodlaji postavit
developeii d0m o sto bytech. Pomozte ndm, prosim, vym6rite investorovi tento pozemek za jinyi kde
by mohli stav6t. Nechci diil zdrZovat, d6kuji za pozornost.

starosta Martin Valovii: Tak6 ddkuji, pane Vosdhlo. Jd jenom zopakuji, ie v tomto piipadd
opravdu stojfme na vaSistran6. Tady nenisporu o tom, Ze bychom necht6l i jednat s investorem. Tam
zatfm opravdu neni v0le a nenI cesta, jak se s t im propoji t .  Jakmile to bude, budete prvn[, ktei i  u
toho jedndni budou' Jd jsem si to sl ibi l  na posledni jedn6ni, kdy jsme byl i  - architekti  maji za Ukol
prostd toho dlov6ka, nebo kdo to je, jd jsem ho nikdy nevid6l, kontaktovat, aby opravdu bud'vyslal
relevantnindhradu za sebe, ktert bude mit plnou moc a bude moci o t6ch v6cech jednat, ale zatim
prostE neni naklon6n tomu, aby k jak6mukoli jedndni doilo bohuZel. Je to tak.

je5td tady mdme jednoho obdana do tohoto bloku, a to je pan Jakub Malinovskri.

Pan Jakub Malinovskrf: VdZeni zastupitel6, jmenuji se Jakub Malinovskri,  bydlim na
Moskevsk6 6t, tzn. v t6sn6 blizkosti onoho parku. Jd bych se tady rdd vyjddiil k ot6zce iiriiho
veiejn6ho z{imu, kterd tady ze strany pana starosty zazndla, a tam je tieba iict, ie jedna v6c je
samotnd hodnota toho pozemku, toho parku, n6jakd urbanist ickd hodnota, ochrana pi irody, zelen6,
skutednost, ie se jednd o misto klidu, setkdvdni lidi, m[sto, kde si hraji d6ti. Dalsi v6c je, a to ui tady
taky vickrdt zaznElo, Ze v soudasn6 dob6 v r0zntch stddiich, iekndme, rozpracovanosti se nachdzeji
stavebni zdmdry v okoli  pobli i  stadionu Bohemians, to parkovist6, otdzka bourdni budovy
Chemapolu, bourdnf historick6 tovdrny Koh-i-Nooru. Ted' jsem koukal na ri iedni desku, ie je r izemni
rozhodnutl na bytovou vristavbu pobliZ ulice U SeiadiSt6 docela velk6. Otdzka bour6ni KD Eden a
nahrazeniho tak6 bytovfmi domy. Radnice nebyla zrekonstruovdna, ani postavena novd, otdzka je,
jestli bude jestd chvili chdtrat, jestli ve findle to nedosp6je tak6 k tomu, ie bude nahrazena bytovlimi
domy. K tomu je5t6 v sousedstvi VrSovic bytovd vristavba sm6rem na Bohdalec, otazka zastav6nl
Slatin, ale i v sousednich mdstskrich ddstech probihajici vristavba u Nuselskeho pivovaru a n6kter6 i
vzddlen6j5i, tieba ve vtchodniddsti Prahy 10 Hagiboru, Ndkladov6 nAdraZ(Zi1kov,kter6 mgZou tieba
i dopravnE ovlivnit Prahu10.

Tam bych cht6l iict, ie nejde jenom o zdm6r tEch pdr soused0. To je iirsi otdzka mist ve
Skolkdch, ktere nejsou dostatedn6 kompenzovdny v souvislosti s touto vristavbou. Jd jako rodid dtyi
d6tivim, jak je problematick6 v soudasn6 dob6 ve vr5ovicich dostat dit6 do Skolky. otdzka parkovdni,
kdy ui tam dneska dlov6k nezaparkuje a v5ichni vime, Ze tyto stavebn ( z6mEry,v podstat6 ty normy,
kter6 tam jsou, nepokryji vSechna auta, a n6kterd potom stoji na ulicich. Je to otdzka dostupnosti
dalSich sluieb.
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Trovna ten konkr6tnfinvestor, iekndme sito na rovinu, to je prostd osoba s nev6rohodnfm
pozadim a s nevdrohodnou minulostf,  je navdzand na spolednost Grand property a. s. a osobu petra
Nevluda, kde dokonce jsem z veiejnfch zdroj0 zaznamenal, Ze tam je i  n6jak:i  trestnEprdvnI minulost,
a to nikol i  n6jake obecn6 kriminali ty, ale prdv6 ve vztahu k nemovitostem a ndjemnfk0m. VSichni
vlme, Ze doposud spolednost Xedus Credit se ukdzala, Ze se ani neumi o ten park poiddn6 starat,
spousta v6civ ndm chdtrd, zelefi  tam byla dlouhodobd neudrZovand. Je to probl6mov,i subjekt, a
kdyi to ieknu zjednodu5en6, v podstat6 z tdch zdm6r0 z toho okoli tento je, mri ieme se bavit o tom,
jestl i  nahradit budovu chemapolu, jestl i  md n6jakou architektonickou hodnotu, tovdrny, parkovii t6
ale toto je ze v5ech suver6nnE asi ten zdm6r nejhori i  v cel6m okoli .

TakZe bych t imto, jak tady ui Fikal i  piedchozi iednici,  rdd vyzval Me praha 10, aby v rdmci
svl ich kompetencivystupovala jako ridastnik r izemniho i(zenl a vyslovi la tam sv0j nesouhlas nebo
sv6 stanovisko nesouhlasn6 jako ridastnik rizemniho Yizen(, a diile bych byl rdd, aby at ui ve vztahu
ke stdvajfclmu {zemnimu pldnu, di ve vztahu k budoucimu navrhovan6mu Metropoli tnimu pldnu
iniciovala jej ich zm6nu takovtm zp0sobem, aby bylo postaveno najisto, Ze tam na uzemi tohoto
parku stav6t nelze' Myslim si, Ze to opravdu nenizdmdr pi ir okolnich soused0, ale vzhledem k i irsim
dopad0m to je zdm64 iekn6me, celfch VrSovic.

Starosta Martin Valovii: Pane Malinovskf, tak6 vdm ddkuji. Asi bych se opakoval, kdybych
znovu opakoval to, co jsem iikal piedchdzejicim iednikrim. Tady v tom jsme opravdu na jedn6 lodi, a
dekdme na to, jak nastane n6jak' i  posun, a to jedndni se ndjakfm zp0sobem posune k tomu,
abychom mdl ndjak6 relevantnivrisledky nebo n6jak6 podklady. Zatim nic neni. Zatim jsme ve stejn6
rovinE a budeme ridastnfky r jzemnfho i izenistejnd jako vy. Nabfzfm potom pomocnou ruku pies ndi
odbor hlavniho architekta a koordinovat spoledn6 postup, a primdrnd pokud jde o odkup, tak ten
odkup stejnd bude kondit na hlavnim mdst6. Je to apel na nase kolegy na hlavnfm m6st6 a na radniho
Zdbranskeho, kted md na starosti  majetek, aby se do toho t ieba n6jakrim zp0sobem vloZil ,  pokud je
to moZn6. Upln6 v tuto chvi l i  nevim, ale tam vidim jednu z cest, kterd se m0Ze uZ jenom proto, ie
Magistrdt piece jenom md k dispozici vic pozemki, kter6 m0Ze sm6nit, Me praha 10 urditd nemd
portfolio takov6, kter6 by mohlo uspokojit investora, jako hlavnim6sto.

To je v tuto chvili vsechno. Miime vyderpdny vsechny piisp6vky obdanrj k tomuto bodu, a jd
bych v tom piipad6, diskuze je otevienii ,  bych pi ikrodil  voln6 k pi ihldsenrim pi isp6vk0m. prvnije
pi ihldien pan zastupitel Bene5. prosim, mdte slovo.

Pan Benes: Dobrf den, vdieni obdan6, chci vdm na zaddtku poddkovat, ie jste piiili v takto
hojndm podtu i na toto zastupitelstvo. Minu16 zastupitelstvo se neslo v duchu zdstavby oC Kv6t. Dnes
se k ndm piiddvaji spoluobdan6 z lokality Vlasta. Ji5 jsem za to straSn6 rdd, protoZe vy timto ddvdte
najevo, Ze vyjadiujete svoji v0li. D6ldte podpisy, d6liite petice. Za t(m vsfm jsou stovky hodin prdce
vds vSech, a jd vdm za to chci strainE moc poddkovat.

KdyZ se dostanu k tomu materidlu, kteni ndm byl dnes piedloZen, m6 strain6 mrzi,le n6m
koalice v dele s panem starostou je5t6 minul ' i  t ' iden tvrdi la, ze tento materidl piedloZen nebude, a{
si ho piedloi lme sami, kdyZ vdm pomdhdme. Nakonec tento materidl piedloZen je, ale je piedloZen
bezzubf. Byl to stejnli proces jako u Kv6tu, kdy ndm bylo iedeno, Ze materidl piedloien nebude, a
nakonec piedloien byl. Je to z toho d0vodu, abyste o tom nevdd6li do poslednf chvi le, ie to bude
piedlozeno, aby vds sem nepii i lo vic. To se nedd nic d6lat, zkrdtka je to tak.

100



P10-000839 t2024

co md ale nejvic zarazilo, byl ndvrh tady pana prvniho mistostarosty peka, kterf s naprosto
kl idnrim svddomim tady iekl obdan0m a petent0m, aby si ten pozemek koupil i  sami. To mn6 pi islo
skutednE uZ za hranou. Za hranou toho, co by m6l piedstavitel obce pro sv6 obdany d6lat. stejn6 tak
je zdm6rnd nepravda v d0vodov6 zprdvd piedloien6ho materidlu. Zde se pi ie: Koup6 pozemku je
mimo aktudlnif inandni moznosti Me Praha 10. To je nepravda. V pi ipadd, ze by v budoucnu k tomuto
odkupu doSlo, 0zemni samosprdvnf celek by byl nucen tento pozemek vyuZit v souladu s up su nrvp,
a to z d&vodu zachovdni zdsady p6de iddneho hospoddie. To je druhd nepravda. Kdybychom si ten
pozemek koupil i  a rozhodli  se na n6m postavit piskoviStd nebo d6tske hrist6, je to naprosto, ale
naprosto v naSi kompetenci a nikdo ndm to nem0Ze nakazovat. I d0vodovd zprfiva sama o sob6 uZ
nahrdvd ne obdan0m, ne t6m petent0m, kteif by tomu chtEli  zabrdnit,  ale nahrdvd t6 druhe stran6.

Argument, Ze nejsou penize. My se prdv6 v tuto chvi l i  nachdzfme v pteruien6m bod6, kterf
bude pokradovat po tomto bodu, a to je ndvrh rozpodtu. samoziejm6 je to jenom v0le tohoto
zastupitelstva, jestli ty finandni prostiedky z te vic neZ miliardy, kterd je tim rozpodtem, vydleni na
koupi tohoto pozemku' Jsou tam vydlendn6 f inandni prostiedky na ndkupy j intch pozemk0, stejn6
tak by tam mohly bl i t  f inandnf prostiedky na koupi tdchto pozemko, napi. misto toho, aby se
opravovala okna VSFS, 5kole spojen6 s Konfuciovfm institutem.

A co se tfkd samotn6ho usneseni, pi i jde mi ai opovrhujici obdany, Ze usneseni, kter6 v
materiSlu je, je pouze: bereme na vddomi. To netiki i  nic j in6ho, nei Ze ty stovky hodin podpisovrich
arch|j, kdy lidi stdli v ulicfch dasto i v zim6, tak my to jenom vezmeme na v6domi. Myslim si, Ze je
tieba ddt najevo to, co tu zazniv|,jestlije to skutedn6 pravda, a to Ze chceme zachovat ten park a Ze
nesouhlasime s vfstavbou na tom pozemku. samoziejm6 to ted'm6stsk6 di ist mrj ie deklarovat, a
vdm to di i  dalSi moinosti s t lmto usnesenfm zastupitelstva ddl pracovat pi i  jedndnich, at '  uZ s
Magistrdtem, nebo se samotnfm developerem.

Proto doporuduji  navrhnout dpravu, jd myslim, Ze asi mdm deli f  pi ispdvek, ale kl idn6 to
sloudim, kdy k tomu pouh6mu: bere na v6domi, bych doplni l  l l .  zMe podporuje zachovdniparku na
pozemkuparc 'd .L873/Lo5, l l l .konstatu je,Zenesouhlas lsvts tavbounapozemkuparc.d.  

LgTg/ros
a lV' ukldd6 Ing' arch. Martinu Valovidovi, starostovi, informovat spolednost Xedus credit, s. r. o. o
pi i jet i tohoto usnesenIs terminem do 3 j . .  tZ. ZO23.

zSrovefr s tim i(kiim, ie bych rad6ji vid6l, abychom to usneseni formulovali tak, Ze ten
pozemek vykoupime, Ze se o ndj budeme snaZit, ie uloi ime rad6, aby se snaii la o vfkup toho
pozemku, aby informovala Magistrdt, cokoli. Ale vim, Ze by to neproSlo. Z tohoto dgvodu piedklddiim
tu, iekn6me, nejjemndj5i verzi toho nesouhlasu, kterou m0Ze toto zastupitelstvo aspofi n6jakrim
zp0sobem deklarovat. Tzn., je tam, ie podporujeme zachovdni parku a ie konstatujeme, Ze
nesouhlaslme s vristavbou na tom pozemku. Tady vdiim, Ze najdu v tom zastupitelstvu podporu pro
takto jemnri nesouhlas, kterri je n6jakrim piedvojem pro skutednf nesouhlas potom v orgdnech.
Takze j: i  budu r6d, pokud tento protindvrh bude schvdlen. D6kuji .  (potlesk.)

starosta Martin valovii: Tak6 d6kuji. Upozorriuji dasomiru, jestli se pohybujeme v reZimu
bdin6ho bodu. Vdm tam bEZela Sestiminutovd, tak si to, prosfm, opravte. Jsou tam dva spojene
piispEvky pana BeneSe. Vdnujte se tam, prosim, intenzivn6jisledovdnijedndni. Dalsi je pi ihldien do
diskuze pan Neru5il .  prosim, pane zastupitel i ,  mdte slovo.
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Pan Nerusil: Ddkuji za slovo. Krdtce se vyjddiim k probl6mu domu na Magnitogorsk6, protoie
t6matem jsem se za(al zabyvat, zadaljsem se zajimat i o to, co je ta firma Xedus zad. setkaljsem se i
s advokdtkou, kterd brdni Magistrdt hl. m. Prahy proti  t6to f irmd v nEkolika sporech, a jenom bych to
tady tak shrnul nebo poznamenal, to je prost6 modus operandi t6to f irmy, ona je to parta ctyr - p6ti
firem, kter6 vyhleddvaji lacin6 pozemky, kte16 vyhled:ivaji pozemky, kter6 tieba jsou n6jaktm
zp0sobem znehodnoceny t im, Ze pies nE vede veiejnd komunikace, a v moment6, kdy pozemek
ziskajl ,  tak okamiit6 se zainou s mdstem soudit o 4i5i n6hrad, kter6 povaZuji jako kompenzaciza to,
ze tam je veiejnd komunikace, a pozadujisamoziejmd nejvyiSi moznou cenu, a takovtm jej ich cf lem
je dosdhnout odkupu nebo vyvlastndn[, ale samoziejm6 jde j im o to, aby ten pozemek byl vyvlastn6n
stdtni insti tucf za pokud moino co nejvy55f cenu. co vim, tak Magistrdt vede s t6mto spolednostmi
n6kolik desitek spor0, konkr6tn6 s f irmou Xedus asi t i i .  vim,ie n6kter6 j in6 m6stsk6 ddstis f irmou
Xedus s' r.  o. tak6 vedou spory, t ieba na Pisnici je pozemek, kterf md asi 4 t isice metrg, cipem
zasahuje do chodnlku, a prost6 podobnfm vyddradsklTm zp0sobem, jakdho jsme tady sv6dky na
Magnitogorskd, se spolednost snaii  dosdhnout toho, aby ten pozemek byl za znadn6 nev,ihodnfch
podmlnek odkoupen ze strany m6stsk6 ddsti,  anebo Magistrdtu.

Z tohoto pohledu to neni spiS ani tak otdzka toho pozemku na Magnitogorsk6, tady j i i  nemdm
drivod ndjak rozporovat stanovisko pana starosty Valovide, kterf niis n6kolikrdt ujistil, ze m6stskii
diist nemd l6dnl z6iem na tom, aby se tam cokoli stav6lo. Naopak ie je zdjmem, aby tam zgstala
veiejnd zeleti ,  spiS je to pro mE takovd jakoby otdzka. ptal jsem se tady na to minute, co se vlastn6
chystiS v cel6 oblasti vrSovic, zminil to tady pan Malinovskf, je to pom6rn6 velk6 rozvojov6 (zemi, a
je to hlavnd tak6 otdzka administrativniho komplexu Vlasta, co s tlmto komplexem se vyihledov6
b6hem 2 - 3 let stane, protoZe takovd moje teze je, Ze radnice uZ tam stejnE asi nikdy nebude.

ienom z tohoto pohledu bych cht6l jenom vyzvat k tomu, aby jednak ten park tam z0stal
zachovdn, aby ta pozice byla takovd, jakii je nyni. A druhak myslim si, ie by se m6l zformulovat ndjak,i
piistup v0di t6to vyd6radsk6 firm6, protoie na druhou stranu myslim si, Ze stdtnf instituce tady nejsou
od toho, aby se nechdvaly takovrimito podnikavci vydirat, a zviliit n6jak6 prdvni moinosti, jestli je
tieba moin6 tam vyhl6sit stavebni uz6v6ru na t6 plo5e Magnitogorsk6. Jd nejsem odbornfk na
pldnovdnf a vfstavbu, tzn., jenom vyz'(1vdm k tomu, aby byly zvilieny tyto moZnosti, jestli tieba tam
nejde udElat stavebnf uzdv6ra, nebo n6co podobn6ho. D6kuji .  (potlesk)

Starosta Martin valoviE: Jenom nei pieddm slovo, jestli bude pan piedkladatel reagovat,
jenom krdtce. Pane zastupiteli, na jakoukoli dohodu musf brit dv6 strany. Dvd strany. My jsme
piipraveni zadft jednat o jak6koli  variant6 odkupu nebo sm6ny, ale zatim z druh6 strany neni vgle,
neni ani chut se o tom zadit bavit.  Jakmile se to zm6ni, nebo my nem0Zeme nikoho pi inuti t  si lou,
ndsil im' samoziejmd tady je t lak veiejnosti,  je to dobie, i im vic bude podpis0, dlm bude petice
si ln6jSi, t im ten t lak bude vy55i na toho investora. My jsme na to upozorriovali  i  na poslednim jedn6ni,
kdyZ jsme byli spoleEnd na trojstrann6 sch0zce, ie tlak je ohromnri. Architekti si to uv6domuji, ie
tady majisi ln6ho soupeie jak na stran6 m6stsk6 Edsti,  tak na stranE obyvatel. Sl ibi l i ,  Ze tuto informaci
piedaji investorovi a budou o tom informovat. Ale iikdm, zatim neni strana druhd, kterii by byla
ochotnd se o demkoli bavit.  To neni relevantnf. chdpu, Ze na plsnici n6co chtdj i  vykupovat, ale tam
se aspoti dostal i  do bodu, Ze nEco chtdj i .  Tady zatim nechtdj i  nic. Ai to dojde tak daleko, ze budou
mit vydan6 stavebni povoleni a budou tam chtit zadft stavdt, tak pak samoziejmd si ten pozemek
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zhodnoti tak vysoko, Ze pak pi i jdou asi a budou vyjedndvat o cen6. To bude t ieba druhd zdlei i tost.
To je moje, iekl bych, fvaha, kterd se m0ie promitat.

Ddm slovo panu piedkladatel i ,  jestl i  bude reagovat, prosfm.

Pan Pek: Ddkuji za vdi pifspdvek. To co jste iekl, je vid6t, Ze situace nenf jednoduchd, ie to
naopak situaci jeit6 komplikuje. Pokud tedy f irma domn6le se snaZf s pozemky spekulovat, tak my s
ni tdZko n6jakou normSlniformou n6co ud6l5me, t im spi5e, kdyZ my jsme tady uZ n6kolikrdt prohrdl i
soudnl spor v tom, Ze my j im za to vyuZivdnitoho prostoru jako veiejnd prostranstvi plat ime. Tzn.,
on i jsouzat imvsi tuac i ,kdynemaj icozt rat i t .odmdstsk6ddst i  prav ide lnEdostdvaj ipenize zato, i .e
obdan6 sidliSt6 Vlasta tam m0iou byit v parku, kterli nazrivajijejich parkem, ale ve skutednosti to neni
dplnE jejich park, protoZe to je cizi tizemi, ale naSt6stitim Ze tam nic nestoji, tak je to vyuZfvdno jako
veiejn6 prostranstvi, a m6stskd d5st za to plati t6to spolednosti ndjem. Tzn., n6jakd rozumnd dohoda
o vfkupu je omezena t(m,ie vlastnik z toho mAzatim pravidelnf pi i jem a nikam rjpln6 nesp6chd v
tomto smyslu, Ze to je probl6m.

Je5tE bych se cht6l vyjddiit k n6jakrim tvrzenim pana Beneie. My tady milme pieru5enri bod
projedndvdni rozpodtu ve. v6tSina bod0 byla: tady u5etiete, tady prod m6te zvriienou dari z
nemovitostf, tady seberme penize, a ted'kdyi se jednd o toto, tak najednou je to zase toto urdit6
zapla{te. Tak si v tom udElejte aspofi poiddek, co chcete Skrtnout, co nechcete Skrtnout, protoZe uZ
takto jste i ikal io tom - prosim, mldte a nechte mE domluvit.  M0Zete chvilku mldet? Miiete mldet?
Ddkuji .

starosta Martin valovi i :  Pane Bene5i, proslm, napomindm vds jeitd jednou, Nemdte slovo.
Piestarite tady vykiikovat' Ned6lSte dpln€ dobni obraz tohoto zastupitelstva. Chovejte se dristojn6
jako zastupitel. D6kuji .

Pan Pek: Tim pddem my ty zdroje na to nemdme. Budu velice r6d, kdyi. vd5 pan radnl
Zdbranskri na to na mdstd ty penize seiene, a stra5n6 budu velice riid, kdyi se mu podaii tu firmu
dostat ke stolu a pi inuti je, nebo je n6jak ovl ivniv tom, Ze ty pozemky budou chtit  prodat .Tzn.,v
rSmci vaseho usneseni, jd nemdm rdd usneseni, kterd ndco deklaruj i ,  ale vlastnd nikam nevedou. My
si tady m0zeme vesele i ikat, Ze to chceme odkoupit, ie se na to pokusime sehnat penize, a jd nevim,
viechno moin6, ale jd se bojfm, ie t im veiejnost pouze uchl6cholujeme na m6sic dopiedu, na pgl
roku dopiedu, a nic neieSfme' Jd touto cestou prostd nechcij i t .  Jd jsem tady jasn6 deklaroval, Ze my
dopis na mEsto napfSeme, pan starosta tady jasn6 deklaroval, Ze m6stskd ddst se vyjitdii v rdmci
rizemniho Yizeni, kter6 ani nezadalo.

zdrovert jd musim Yict,2ejsem iddnf projekdni podklad, i i idnou studii  ani nic podobn6ho
jsem zatim nevid6l. TakZe my jsme v tomto smyslu jenom v rdmci spekulaci. Jd jsem neviddl, jestl i  to
m6 deset pater, nebo t i i  patra, ani nevim, jestl i  tam doSlo k n6jak6mu jedndni mezi petenty a
spolednosti piipadn6 o redukci toho projektu, coZ je tedy pdt6 ieieni, kter6 tady vgbec nebylo
zmlndno, tak aby to bylo pro obd strany je5t6 snesiteln6, a zda bychom aspofr v rdmci toho
projedndv6ni redukce mohli pomoci. To je zatim v5echno, zbytek si nechdm po dal5ich dotazech.
(Potlesk.)
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Starosta Martin valovit: D6kuji, ienom doplnlm, jd jsem byl ridastnikem toho, kdyi jsme byli
spolednd s Xedusem na poslednlm jedndni toho L3., tak tam architekti  pi inesl i  vfkresovou
dokumentaci toho projektu, cht6li se bavit o moZnrich redukcfch, o moinfch ripravdch projektu,
nicm6n6 to bylo odmftnuto. TakZe si to zase sbali l i  a odnesli ,  takZe tento krok zatim nenI na poiadu
dne.

Technicky se hldsi panf zastupitelka Komrskovd, prosim.

Pani Komrskovd: Technicky, zaznElo tady n6kolikrdt jm6no m6ho kolegy na hlavnfm mdst6
pana Zdbransk6ho' Pan zdbransk'i bude konat, pokud mu m6sto napiie, co od n6j chce. prost6 vy
jste ho tady n6kolikrSt oslovi l i ,  ale vy nekondte. Ne pan Zdbranskt. Jak m0Ze konat? Jako ie se jen
tak podivd z okna a Fekne si, ty jo, on na vlastE md vyr0st ndjakf bardk, tak rychle to s nimi sn[me.
To je piece blbost, a vy to vfte. Tak tady, prosim, nevd5te buliky lidem na nos, kdyi vy nekondte.
(Potlesk.)

starosta Martin varovii: pan piedkradater bude reagovat.

Pan Pek: Panf KomrskovS, vy jste taky radnlna m6st6, takie vy m0Zete konat ize sv6 pozice,
Ze tu informaci mdte, a promiri te, my jsme v podstatd okamZit6 od poslednfho jedndni s petenty
piinesli ten materidl do zastupitelstva. Do zastupitelstva. Fakt si dovedete piedstavit, ze kvgli tomu
svoldvdme zastupitelstvo t ieba na !4.,coi bylo den pot6, co jsme se s petenty sei l i? Vdm to nepii jde,
ze radnice kon5, Ze jednd? Jedndme v f plnd prvnim moZn6m terminu, dokonce jsme to zaiadil i ,
protoZe to bylo na posledni rad6, tak jsme to sem museli dozaiazovat jako program, protoZe se ndm
to nedostalo to iddn6ho programu, protoie jsme to nestadili projednat. co od nds chcete? chcete,
abychom mdli zastupko kaid,i tfden?

starosta Martin valovi i :  Dalsitechnickd pan zastupitel BeneS.

Pan Bene5: Ddkuji. id musfm fakticky zpiesnit 5patn6 ekonomick6 vyjiidieni pana prvnfho
mistostarosty. To Ze na to mdsto nemd, je samoziejmd ale naprostd hloupost. Vy jako mdstskd ddst
jste dostali do vinku do rozpodtu letoiniho, nebo spis vezmete lidem dalSich 100 milion0 korun na
dani z nemovitosti .  100 mil ion0 korun pro tento rok vezmete l idem i obdan0m Vlasty na dani z
nemovitosti '  Do toho jste dostal i  od Magistrdtu na ptiSti  rok dalsich 6g mil iong, to je v soudtu 16g
mil ion0 oproti  minul6mu roku, nebo letoinfmu 2023, jste dostal i  i .6g mil ion0, ? Vv mdte jeit6 tu
drzost ifkat, my na to nemdme, Magistrdte, kup to. Pro Magistrdt tento pozemek samoziejm6 neni
nijak zajimavli, je zajimavli pro vds, protoie vy jste odsouzeni k tomu, abyste tam platilitomu Xedusu
penfze' Nevim, jestl i  se to snaifte dlouho udriet, abyste j im dlouho plati l i ,  jste tady prodeveloperskyi
dneska jako vriraznE, a j6vasl6d6m, upravte ten rozpodet tak, abyste to koupili.

Starosta Martin Valovi i :  DalSitechnickd panizastupitelka Komrskovd, prosim.

Pani KomrskovS: Jenom technicky. Tady zase neiikilte pravdu, pane mfstostarosto, Nejdiiv
musf blit deklarace toho, co chce tato reprezentace. To jste vy, nikoli jii. Jd jsem tady v opozici. A
potom se t im m0Ze zabfvat hlavni m6sto. Ano, kl idn6 i jd spolu s kolegou Zdbranskfm, spolu s panem
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radnim pro uzemni rczvoi Hlavddkem, s krimkoli. Ale prost6 musf blit n6jakii deklarace z m6stsk6 ddsti.
To hlavni mdsto si samo deklaraci nevycucd z prstu. Nerozumlm, ie vy tady i ikdte takov6 blbosti,
abyste md jenom napadal.

starosta Martin ValoviE: Bude reagovat pan pledkladater.

Pan Pek: Jednoznadn6 jsem v piedkladu materidlu i ikal, ie mdsto bude vyzv6no, bude
osloveno' Ale v kazd6m pifpadE i mdsto potiebuje druhou stranu, potiebuje ten Xedus, a vy tady
spekulujete o tom, jestl i jsme na strand Xedusu, nebo koho, kdyi on s ndmi nechce jednat. Historicky
je to tu dokumentovan6. Nevim, jestl i  jednal i  v dob6, kdy vy jste byl i  u moci. I  v dob6, kdy vy jste
byli u moci, tak se ty penize z t6ch pozemk0 platily a ty soudni spory probihaly. prod se stavrte do
n6jak6 situace, kterd je novS? Tato situace je tady v podstatE historicky dand, a t6Zko se ndm z ni
hledd ie5eni. Ted' o tom poprv6 mluvime takto veiejn6, jednoznadnd iikdm , ie na m6sto ten
poiadavek ze strany pana starosty nebo ze strany m6 jakoito, aby to byl radni na radn[ho, protoie
kdyby to bylo od starosty, asi by to m6lo j[t rovnou na primdtora, a to nepovaiuji za vhodn6. Nd5
poZadavek bude, ale v5echno to jsou jenom deklarace, kte16 potiebuji  druhou stanu. pokud tu
druhou stranu ke stolu nedostaneme, tak zp0sob naSi obrany je pouze pies to v pi ipadn6m
zah6jen6m (zemnim Y[zen(, kter6 doposud zahdjeno nebylo, a my nezndme rozsah toho projektu,
d6t relevantni ndmitky, kter6 t6 vtstavb6 zamez(.Toto vdm tady pan starosta n6kolikrdt deklaroval,
Ze to se svfm ttmem kancel6ie hlavniho architekta uddld. To sam6 m0iete d6lat vsichni petenti,
nebo l6pe iedeno ta ddst petentri  nebo ta ddst vlastnfk0, kterlbudou souddstir izemniho i izeni. To je
dalSiforma leg6lniho t laku na to, aby ten investor se snaZil najft  n6jak6 srozumiteln6 ieieni, nebo
aby aspori pi istoupil  k tomu stolu a iekl, ie uZ by do toho odprodeje Sel. A pak je samoziejmE otdzkou,
kolik to bude stdt a kde na to seieneme penize.

Starosta Martin valovii: D6kuji. Jd jenom vyztvdm kolegy zastupitele, aby zvaiovali smrit
t6ch technicktch. Byl bych rad5i, abychom tady diskutovali o vdcnfch t6matech, a ne si tady
dokazovali ,  kdo md v dem pravdu technicky. To, myslim, nikam neposune ten probl6m. piesto pan
zastupitel Kodi, prosim.

Pan KoEi: Fakticky poradim panu Pekovi potaimo cel6 rad6, piestarite Xedusu platit, on se
v5m urditd ozve, m0Zete si btt jisti. (Potlesk.) A potom je5tE zpiesn6nI na to, co iikal pan pek, ie jste
hned jednali ,  vZdyt' to nenipravda, pane Peku. M6m tady t i i  dokumenty, kde pan Valovid petenty za
nos podle m6ho ndzoru, kdy j im i ikal, aby zmEnil i  hlavidku.

Starosta Martin valovii: Pane Kodi, prosim, napomindm vds. Zmdrite r6toriku. Nikdo nikoho
nevodiza nos, vaZte slova, prosim. VaZte slova. Napomfndm vds podruh6, nebo vdm nechdm vypnout
mikrofon.

Pan Koii: Ze jste tedy nejednali hned, chci ifct.

starosta Martin valoviE: eekali  jsme na jednSnis Xedusem, kter6 se uskutednilo t i indctdho.
Rozumite desky?
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Pan Koii:  Ale pak jste cht6l, aby...

starosta Martin valovi i :  Ne. Ti indct6ho bylo prvnijedndni s Xedusem. poprv6 jsem vid6l
Xedus t i in6ct6ho, aby bylo jasno. prosim.

Pan Koii :  Nechte m6 domluvit,  pane Valovidi. Je5t6 to opakuji ,  protoZe jsme mluvi l i  jeden
pies druh6ho. chtdl jste po nich, aby vdm upravi l i  t f ikr i i t  ten dopis v hlavidce, aby to dorudil i  na
podatelnu, a potom aby n6co dorudil i  na podatelnu...

starosta Martin valoviE: Pane Kodf, mSte technickou, nenIto technickii. Ano? uplatriujete
svoje stanoviska.

Pan KoEi: Jd to zpiesiuji.

starosta Martin valovi i :  VypnEte pana Kodiho, proslm. Dalsitechnickd pan zastupitel Benes,

Pan Benes: Ddkuji  za slovo' Znovu musim apelovat na pana peka a zpiesnit jeho v6c, Ze to
bude iesit Magistrdt. Toto neni probldm Magistr6tu, vy se chcete jenom zbavit t6 odpov6dnosti,
ziskdvat zase das pro developera. Tady kdyz jsem si to spodital zhruba podle cenov6 mapy, kde okolnf
ceny pozemk0 jsou 3,5 tisice, 3900, 4200, tak i kdyZ si vezmu cenu pozemku 5000 korun za metr a
vyndsobim to t lm podtem, tak se dostSvdme zhruba na 25 mil ion0 korun. 25 mil ion0 korun, budu
ddvat potom v ndvrhu rozpodtu rozpodtovd opatieni, aby se z investidni rezervy vzaly penize na
ndkup toho pozemku. Je to pln6 v kompetenci m6stsk6 ddsti, pln6 ve vasich moZnostech, a vy to
m0Zete ud6lat. Vy jenom chcete ziskat das a piesouvdte pacienta na plicnf, jak se ifkii. Tak to t6m
lidem ieknEte a neliete j im.

Pan Pek: Jd bych byl velice rdd, abyste nespekuloval. A jeit6 k piedchozi pozndmce k tomu
placeni '  My j im neplatlme dobrovolnE. My k tomu mdme rozhodnuti soudu. pane Kodi, budete
odporovat rozhodnuti soudu? Vezmete si to na triko vy? Nebo chcete, abych to d6lal jd? Abych
neposlechl soud? To prostd neni normdlni, tady je rozsudek. chdpete to? My tu mdme soudy. To neni
naie vrl le, jestl i j im platime, nebo neplatime. To je rozhodnutisoudu, a my jsme ten soud prohrdl i .
Prohrdvdme ho opakovan6. PodobnE to mdme s col loredo-Mansfeldy, kde je aspofi snaha o to
dos6hnout dohody. Tak tady nespekulujte o v6cech, kter6 my prostE neumime ovlivnit. Ui to, Ze se
soudime, je zndmka toho, Ze jsme se snaii l i  deklarovat to, Ze oni za ten pozemek nemaji nic dostat,
abychom je dostal i  do t laku. A prohrdl i jsme, pane Kodi.

Starosta Martin valovii: Dal5i technickd pan mistostarosta pavel Sutka, prosim.

Pan Sutka: on to za mE tekl kolega Tom55 Pek. M6 fascinuje, Ze tady pan zastupitel Kodi, a
Pirdtskd strana mu k tomu tleskd, doporudi poruSit prdvni piedpisy, a tim tedy vsem obyvatel6m
m6stsk6 ddsti tady zvltsit ndklady v podobd toho, ie prohrajeme dalsisoudy, budeme platit prdvniky,
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nakonec z toho budeme mit obfi 0roky z prodleni, tak to jenom asi k t6 drovni diskuze a doporuden[,
kter6 tady dostdvdme, a vy tomu tleskdte, tak to mE fascinuje, Ze to snad ani nenf moZn6 piece toto,

Starosta Martin ValoviE: D6kuji  za tento pi ispdvek, a dalSis technickou pan zastupitel Michal
Kodi, prosim.

Pan Koii :  Na to v5m opddfm, pane Peku, jestl i  mdte koule na to, vyv6st L6 mil ion0 v arbitrdi i
za M5 Bajkalskd...

Starosta Martin Valovii: Pane Kodi, op6t vds napomfndm, chovejte se sluin6, nepouZivejte
tato sprostd slova.

Pan KoEi: Je to pravda. Uz jsem byr na krimindlce poddvat vysvdtleni.

Starosta Martin ValoviE: Jestli se takto bavite na piriitsk6m klubu, tady nejste.

Pan KoEi: Takhle jsem se bavil  na krimindlce kvir l i  vdm.

starosta Martin valoviE: Dobie, vidite to. D6ldte tady krdsnou reklamu.

Pan KoEi: Koule na to evidentnd mdte, pane peku.

Starosta Martin Valovii: Dobie, takZe m0Zeme konedn6 pokrodit k regul6rnim piisp6vk&m,
abychom se v0bec posunuli v probl6mu. Piihld5en do iddn6 diskuze je pan radni Milan Maridlek.
Prosim, m5te slovo.

Pan Mar5Slek: D6kuji ,  pane starosto. Fascinuje md 0rovei diskuze, kam aZ m0Zeme klesnout.
To byla reakce na v5s, pane zastupiteli prostiednictvim pana piedsedajicfho. Jd bych se k t6 v6ci rdd
vyjiidiil jako radni pro Zivotni prostiedi. Ddkuji, uZ jsem to tady jednou iikal. D6kuji obdan0m, ie se
v tomto angaiuii, protoie kaidri v tom iizeni md n6jakou svoji roli a podobn6 z6mEry, kdyi se je
podaii lo zastavit,  tak pouze tehdy, kdyi jsme vSichni tdhl i  za jeden provaz. plati to samoziejm6 i o
tomto zastupitelstvu, a bohuiel pokud si tady n6kdo chce honit tr iko na (kor nEkoho j in6ho, tak to
ptinese jenom 5patn' i  v ' isledek.

Tady bohuiel se stala n6kdy v roce 1995, kdyZ vznikal 0zemni pl6n, chyba. V roce 1995 my
jsme tady nebyli  a dneska se ta chyba bohuiel vraci. stala se v Uzemnim pldnu, jd s t im samoziejm6
souhlasim, Ze zelefi do toho sidliSt6 patif, s tim to bylo postaven6. Druhd chyba se stala v roce 2013,
nevim, kdo v tomto zastupitelstvu sed6l, kdyZ se to ieSilo, kaZdopddn6 to byl rok, kdy pozemek iel
do draZby. Byl to privodn6 pozemek Ministerstva obrany a skondil  v rukou soukrom6ho vlastnika,
bohuZel ne v rukou mdstsk6 ddsti.

Jak ui tady tekl pan prvni mistostarosta Pek, my jako m6stskS dSst skuteinE platime nemald
penize za vyuiivdni veiejn6ho prostranstvf, a tro5ku m6 piekvapuje, pane zastupiteli Beneii, Ze vy
dok5iete tvrdit: vy platite. Ne. Platime to my jako mdstskd ddst. A prvni platba tam byla v roce 2022,
kdyi vy jste byl tady mistostarosta pro majetek. A najednou si nad tim myjete ruce, Ze my tady n6co
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jako d6ldme, Ze my n6co mdme zastavit? Ano, takie to bylo za v6s, kdyi vy jste byl tady
mistostarostou. V roce 2023 jsme ten soud prohrdl i  podruh6 cca to d6li l  asi 2,5 mil ionu korun za ten
rok, takZe to jsou ty prostiedky, kter6 ta mEstskd dSst zaplatila po rozhodnutf soudu. vy jste tak dinil,
a ndm dneska i ikdte, ie to ddlat nemdme. Nerozumim tomu.

Co se tfkd rizemniho iizenLjd jsem, je to asi tyiden zpdtky, poslouchal n6jakou report1l,tri kalo
se to Prahy 1, kde probirali to, jaktm zp0sobem se m6 zastupitelstvo vymezit v0di ndjake stavb6 a
jestl i  do n[ bude, to je ted'r ipln6 irelevantni, co to bylo za stavbu, jak6 ndmitky na tom zastupitelstvu
maji bri t  schvSleny' Na tom zastupitelstvu se nakonec shodli ,  Ze to usnesenf k tomu nepii jmou,
protoze by je to mohlo svazovat do toho dzemniho i izeni samotn6ho.

Nechte m6, proslm, dohovoiit. Vy hovoiite o tom, Ze md n6kde zfistat park. probl6m je v tom,
Ze terminologicky je to maximSlnE veiejn6 prostranstvi, neni to park. pokud toto zastupitelstvo
pii jme a bude hovoii t  o parku, my jako samosprdva se pak budeme muset vyjadiovat nepiesn6 do
toho (zemn(ho Yizen(, kdyZ to pieZenu. TakZe si myslfm, Ze pokud k tomu md brit piijat6 n6jak6
rozsfien6 usnesen[, tak prost6 musi b'it vycizelovan6, ale nem0Ze pouiivat terminy, kte16
neodpovidaji  real i t6.

stejn6 tak jd chdpu,ievy tomu tam i ikdte park, v r jzemnim pldnu je to n6co, a my musime
b'i t  sakra piesniv tom, proti  demu se budeme vymezovat a co budeme odsouhlasovat. A pokud si
tady odsouhlasfme, Ze souhlasime s parkem, kde fakticky neni, tak to bude probl6m do toho ifueni.
Byl bych velmi opatrnf na rozSiieni usneseni, jaktm sm6rem by ten text pi ipadnd iel,  a jd t ieba se
slovem park mdm probl6m. oficidlnd to park neni, neni to v map6 park0 atd. je to soukromf
pozemek, kterri ie veiejnou zeleni, a tedy veiejnrim prostranstvim.

Zdroveli ano, na jedndni 13. tz.jsem byl tak6 s obdany a i na rad6 L4. jsem deklaroval, ie jd
se vlastnd ztotoifruji s t[m, co tvrditen stavebnik. To ie v poslednich letech vyuZ(vdtstatus veiejneho
prostranstvf a nechd si za to platit, tak to je podle mE argument, kterri bychom ted'mdli obracet proti
n6mu.

starosta Martin valoviE: pane zastupiteli, spojujete piispdvky?

Pan Mar5Slek: Spojuji piispdvky. M6li bychom to vyuiit proti n6mu v tom, vy tvrdite, Ze to je
veiejn6 prostranstvi, ted' ho chcete n6jak'im zp0sobem zastav6t, a to je ipatn6, protoie oni sami
piiznali, Ze to veiejn6 prostranstvf je t[m, a je to potvrzeno de facto soudem, tak jenom bych tedy
cht6l ifct je5t6 jednou, skutednE v tomto piipadd musime tdhnout za jeden provaz, a ne ie tady z
lavic na nds budou litat v uvozovkdch odpadky. Jd nevfm, kdo s k'im kde komunikoval, jd jsem tieba
s panl petentkou Nekolovou hovoii l  u22. to. telefonicky, kdyZ jsem se o t6 petici dozv6d6l. TakZe v
kontaktu s obdany jsme od zaidtku, informace mdme, vySlo o tom n6kolik t iskovlich zpr6v iv dennim
tisku, kde jasn6 mdstskd ddst deklarovala, ie je proti tdto zdstavbd, konec konc0 kolegov6 z uiadu se
takto vyjadiovali uZ v roce 2O22, KancelSi hlavnfho architekta, to jsou vSechno zn6m6 fakta. TakZe
tvrdit, ie n6kdo s ndkrim nekomunikuje, prost6 neni pravda a je to jenom (ielov6 vyuZivdni.

A posledniv6c, co bych chtdl iict, pani b'ival5 starostka zrovna piiSla, moZnd to v t6to diskuzi
je5t6 zazni, ale pane BeneSi, m6l byste si sdhnout moin6 do svEdomi, co jste v minulosti  o t6to stavb6
ifkal a jak jste se k niv minulosti  stav6l. Jd jsem u toho nebyl, takie to moind iekne n6kdo, kdo o tom
s panem b'ivaltim mistostarostou diskutoval, protoZe tento vd5 postoj je jenom moind prdzdnou f 16z(
a balamutdni obdan0. (Potlesk,)
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starosta Martin Valovi i :  D6kuji .  DalSi pi isp6vek do diskuze - pan piedkladatel bude reagovat?
Pros[m, mdte slovo.

Pan Pek: Budu reagovat. UZ tady zase v tomto bodu jedndme asi hodinu. V podstat6
argumentaci o parku, veiejn6m prostranstvl to hlavn6 iikdm pro petenty a pro obdany, kteif tady
jsou' Je tam viechno v d0vodov6 zprdv6, tyto drobn6 nuance jsou zmfn6ny. Souhlaslm s panem
kolegou MarsSlkem, Ze kdyz tady mdte ve vetejn6m prostoru v 16mci jedndnf zastupitelstva zdvazek
m&j jako dlovEka, kterli ten materidl piedklddd, a zilvazekstarosty, kterf tu taky n6co ikit, ieasi stadi,
kdyi si pot6 piedtete pi isluin6 usnesenirady, kter6 se k tomu vyjadiovat bude a ktere to ddl posune,
a stejnd tak jsem piesvddien o tom, ie pan starosta svold dalSijedndni, kter6 bude v kl idu a budeme
spiS cizelovat ty cesty, kter6 m0iou v komplexu v6st k n6jak6mu rozumn6mu ie5eni.

A ted, prosim, moZnd to trochu zp0sobi n6jakou nevoli  z pirdtskrich lavic, ale jd to i ikdm
rovnou' Jd vim, co d6li im. Jd ty v6ci vdti inou chci te5it.  chci je iei i t  norm6ln6 potichu, v kl idu, ale
Pir6ti  nejsou rlpln6 dobrrim na5ept6vadem. Prostd jd vdm nic neslibuj i  (pln6 natvrdo, co neumim, ale
snaZim se najit cesty, jak toho docilit, aniZ by to bylo pro mEstskou ddst, pro mdsto nebo pro vds
neiesiteln6. Tzn., i  zminit variantu, kdyi je vds tol ik, Ze se m0Zete podilet na odkupu, to neni nic
sprosteho' To je prostd varianta, kterd tady je. A kdyi vy ieknete, my na to opravdu nemame, protoze
je nds jenom 5 tisfc obyvatel, nebo jenom 3 tisfce obyvatel, tak jd to prost6 pochopim a tu jednu
variantu si Skrtneme' KdyZ ndm Xedus iekne, my s vdmi do iddn6ho jedndni nepfi jdeme o odkupu,
tak tu variantu si taky musfme Skrtnout, a to proste neni nic, co jd tady budu zamldovat. J6 vdm to
prostd piizndvdm, a my ud6ldme v5e pro to, aby to fungovalo.

A jestE ted' jestli na to v rozpodtu m0ieme mit, nebo nem0Zeme mit penize. Tady pan Kodf
i ikal, i 'e bylna polici i  nebo na kriminiSlce v rdmci n6jakfch 16 mil ion0 - prosim, neskdkejte mido iedi.
op6t do toho mluvi. Pro sdruZeni Geosan, Vistoria. Jd tedy nevim, jestl i  se byl sdm udat, nebo co
vlastn6 ud6lal.

starosta Martin valovi€: Pane Kodi, proslm vds, m0iete se ovlddat? pan piedkladatel hovoii
a vy nemdte slovo. Piestarite vyktikovat. Budete mit prostor odpovdd6t, ale aZ budete mit technickou
nebo piisp6vek. Prosim vds, ct6te to. Na jednu stranu jako voldte po n6jak6 d0stojnosti tady, a piitom
tady ki idite jakoby na sebe do hovoru. To piece neninormdlni. To neninormdlni, pane Kodi, to neni
normdlni. opravdu vds vyzfvdm k normdlni l idsk6 sluinosti.  prosim.

Pan Pek: ProtoZe jedin6 penize, kter6 ndm moZnd v rozpodtu chyb6jl  nenit6ch t6 mil iong,
kter6 my jsme nikdy nikomu nezaplatili, ale cca 5 milionri v roce 2o22,kdy jste to vy jako pirdti v rad6
spolu s dalSfmi dleny rady tehdy odsouhlasi l i  jako ndhradu n6jaktch Skod na Skole v ole5sk6. pane
Kodf dejte pozor na to, co vyprdvfte n6kde na krimindlce, aby se to pak neotodilo fakt proti vdm. Ale
to je trochu mimo, ale jenom to definuje to, jak tady na zastupitelstvu naie diskuze probihd, ie to
neni ve vEcn6 rovin6, ale je to ndkdy v rovind opozice, koalice, a jd budu opozici strajnd rdd
vysvdtlovat vsechny v6cn6 zSleZitosti, ale nesniZim se k tomu, Ze budu reagovat na chabf a hloupri
poli t ickf boj.

Znovu tady deklaruju, ten materi6l zvdii l  stav v6ci, v tom materidlu je stav v6ci dobie popsdn,
jsou tady ty zdvazky m6 i pana starosty a na zdklad6 toho budeme pokradovat, a jd se tedy domnivdm,
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Ze bychom m6li dojet dotazy, prosfm vds, opozidnf, v soudasn6 dobE jsou tam saml opozidni
zastupitel6, aby ty dotazy nebo pi ipominky k materidlu a k tomu ieSeni byly v6cn6, abychom se tady
necykli l i  a abychom v5ichni nepiipadali  host0m, obdan0m jako riplni hlupdci, ktef isi  tady mezi sebou
vyiizui( tldty. Je to zbytedn6 a z t6 politiky to d6lii ndco, ie nds pak nemd nikoho nikdo r6d. Je to
zbytedn6, nemd to vliznam, a pojd'me se vdnovat, mdme pied sebou jeit6 asi deset bod6, a jd bych
byl rdd, kdybychom se rozeil i  di iv nei t ieba ve stiedu odpoledne. (potlesk.)

starosta Martin Valovit:  DEkuji,  DalSi se hldsido i i idn6 diskuze pan zastupitet David Satke,
prosim.

Pan Satke: D6kuji ,  pane starosto, jd jsem si to poctivd vydekal. Jd jenom k tomu materidlu a k
tomu, co tady prob6hlo. Jd se k tomu bohuZel musfm vrdti t ,  protoze piedkladatelem je pan Tomdi
Pek, mistostarosta. on neni ale jenom mfstostarosta na Praze L0, on je taky piedseda vtboru
rizemniho rozvoje hlavniho mdsta. Tedy kdyZ Ykil ie by se mElo komunikovat s hlavnim m6stem, tak
mysli, Ze by m6l vlastn6 komunikovat i sdm se sebou, nebo v t6ch dvou rolich, kter6 mii a za kter6
bere 200 tisic m6siin6. M6 tedy velice piekvapilo, Ze z t6to pozice tvrdI v t6 d0vodov 6 zprhvE, ie
koup6 pozemku je mimo aktudlnif inandni moZnosti Md praha Lo, aniiby vdd6l ndjakou cenu, nic. A
ve sv6m ptedkladu se obrdtil na petenty a iikal, tak se na to slozte a kupte si to. To mn6 ptijde u
mistostarosty instituce, kterd md rozpoiet 1,6 miliardy a vedouciho vriboru, kterli se tfm pifmo
zab'(1vA na hlavnim mEst6 Praze, mnd to piijde opravdu ai neskutedn6, a obdivuji klid obdan0, ktefi
jsou tu pi i tomni.

co se tride toho, jak6 md m6stskd d6st moZnosti, resp. m6sto, protoZe rizemni pldn schvaluje
hl '  m' Praha, tak to md moinost samoziejmd zmdnit 0zemni pldn, a to je ta nejsi ln6j i f  moinost, jak
zajistit, aby se tam opravdu nic nestavElo, a je to vlastn6 ta jedind moZnost, jak zajistit, aby se tam
nic nestavElo, protoZe pokud bude probihat r izemni i izeni, tak 6zemnl i izeni je uZ o umistdni
konkr6tnistavby v rdmci 0zemniho pldnu. A pokud mdte v t izemnim pldnu, ie to je zastaviteln6 rjzemi,
tak prostd je to zastaviteln6 uzeml, a ten vlastnik tam m5 pr6vo ndco postavit. A ted, je otdzka, jestli
bude spliovat ty podminky, kter6 tomu (zemnf plSn dd, ale mdstskd ddst uZ jako ridastnik se bude
pouze jenom vyjadiovat jako f dastnik. oni se ndsledn6 m0Zou odvolat, i kdyby to bylo zamftnuto v
prvni instanci, a bude to prost6 uZ jenom o umistdnf konkr6tni stavby, takZe to co by mdlo mdsto
zjiStovat, jak6 jsou moinosti, a m6lo by se o to starat, aby se opravdu, pokud je to, co vdm tady tvrdi,
a opravdu nechtdj lvfstavbu, tak by se m6l zmdnit Uzemnipldn, ie to je jedini i  moinost, jak to prost6
ud6lat '  A pak ano' Kdyi se zm6nf r izemni pldn, tak ui majitel dojde se svou iddostf. To bych,
myslim, povaioval za jist6.

Jeitd bych se rdd vyj6diil k tomu, Ze na to m6stskd d6st nemd penize. My samoztejm6
nemdme ted'cenu, kterou by za to vlastnik cht6l, ale mdstskd idst md penize. Jenom kdyi se odivdm
do rozpodtu, tak v letosnim roce uSetiila mdstskd ddst L6 milion0 korun, kter6 rada cht6la zaplatit,
m6la to v rozpodtu na rok 2023,t6 mil ion0 korun panu HrdlidkovichtEla zaplati t  bez smtouvy, mdla
to rozpodtovdno. Rozhoddi smlouva, na kterou pan Pek odkazoval, to samoztejme byl obrovsk,i
probl6m, a nastEstise toho lekl i ,  ted'nevim, kdo to inicioval, ale na5t6sti ta rozhoddismlouva, kterd
m6la v6st k tomu, ie by se zaplati lo 16 mil ion0, pokud by se ten soud prohrdl, tak to nast6stf bylo
usetieno' Dil le tady mdme 15 mil ion0 na opravu oken ve VSFS. J't  se pak budu ptdt v rdmci
probihajiciho rozpodtu, zda to je r idelnri ndklad. Spojuj i  pi isp6vky. Zda to je Udelnl i  ndklad a kol ik je
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to distd vlastn6 dotace soukrom6mu subjektu. A jd se budu ptdt, kolik mdstskd ddst mA z n6jmu, za
jak dlouho se tato investice t6ch 1.5 mil ion0 vr5ti ,  jak to m5 rada namySlend. To mSte 31 mil ion0,
plus jsou tady nEktei i  uvoln6ni, ktefi ,  byt ho mdm osobn6 rdd, tak bohuZel dodneska nevfm, co
kolega Silar d6lii. To je milion korun rodnd plus n6kterd vdci vim, co d6ld pan mistostarosta pek, takie
kdyby t i to dva nebyli  uvolnEni, tak mdte dali ich 8 mil ion0 korun za volebniobdobi. To je 39 mil ion0
korun, kter6 dneska vdm m0Zu ukdzat, kde se dd uSetiit a kter6 by byly penlze na piipadnf,
samoziejm6 na odkup musf btt dva, na pi ipadnri odkup toho pozemku.

To jsou dv'd zdsadnf vdci. Pokud mdsto opravdu chce, aby se tam nic nestav6lo, tak musi
zmdnit Uzemni pl5n. Cokoli j in6ho vdm n6kdo f ik5, tak vdm neiikd celou pravdu, a m6sto samoziejm6
ty prostiedky, pokud by ten pozemek nestdl stamil iony, ale to piedpokldddm, Ze vzhledem k rozloze
by hodnota nebyla, anivlastnd u5lr i  zisk, tak mEstoty penize na takovouto investici md a dokonce by
nemuselo nic omezovat, ale jsou to pouze zbytn6 v' idaje, kter6 rada nemd probl6m utrdcet vlastnd
bez mrknuti oka. D6kuji  za pozornost, (potlesk.)

Starosta Martin Valovii: Nechal bych reagovat pana ptedkladatele, proslm.

Pan Pek: Jd tedy nevim, jestli si pan satke viiml, ale nd5 rozpodet na rok 2024 jeop6t deficitni.
Je deficitni,  tak jako byl loni, jako byl piedloni, nebo nevlm, kol ik let zpdtky, a v podstat6 jedin6, dim
my ten rozpodet tak n6jak sanujeme, abychom v0bec byli schopni tady n6jak pyeift,tak je z prodeje
na5eho majetku, popi. pokud budeme ddvat vic pendz napiiklad do oprav byti ,  tak snad jsme
schopni v dlouhodob6m horizontu ty penlze dostdvat zpiStky. Tzn., viechny tyto 6spory, o ktelich
mluvite, tak to v podstatd nejsou rispory, protoie se tim jenom dostdvdme furt ddl do n6jak6ho dluhu.

Pak bych v6m cht6ljestE fict, a ted'si dovolim mluvit za vSechny dleny rady, jestli mi to odpustf,
my se nelekdme na rad6' My normdlnd hlasujeme, m6me na to rozdiln6 ndzory a jsme schopni se
smiiit s tim, ie to usneseni ndjak dopadlo a n6jak se teif, Vy jste tady mluvil o opravE oken na Vysok6
Skole f inandnd sprdvnl '  Niiklad na opravu tdch oken n6kdy v roce 201g dini l  asi polovinu nebo t iet inu
toho, co dini ted" Vy jste se, a to uZ tady padlo ndkolikrdt b6hem dneika, vy jste se snaZil i  ndjemce t6
budovy dostat pryi z drivodu, ie se o ten majetek v ndjmu dle smluv, kter6 m6ly ndjemni, a v rozsahu
toho, co jim ty smlouvy umoZliovaly nebo piikazovaly, jak se maji o ten majetek starat, tak jste se
snaiili dostat z toho niijmu pryd, a bohuZel dva soudy mdstskd ddst prohrdla. Jeit6 b6Zi tieti soud,
kteni v rdmci ndjak6 predikce nebude pro mdstskou ddst ripln6 jednoduchri. Tim kdyZ prohrdla ty dva
soudy, a ty soudy se opfraji o to, Ze tu vfpovEd'nejde diit, protoie ten ndjemce nebyl ten, kdo by se
o to staral tak 5patn6, aby se mu dala ddt ta vtpov6d'. Tzn., kdyby vfpov6d'tehdy nepadla a kdyby
nedoSlo k t6m soudnim spor0m, kter6 trvaly v podstat6 tii nebo dtyii roky, tak bychom bfvdvali ta
okna opravovali  za j inou cenu, tekn6me, za polovidnf cenu. Probl6m je v tom, ie ackoli  tam mdme
ndjemce, tak ten objekt je n55. Ai z toho objektu vypadne okno a zabije ditd v koddrku, tak vy budete
prvni, kdo bude i ikat, at '  nds tady vSechny zaviou, Ze jsme ta okna neopravil i .  Tzn.,bezohledu na to,
jak to je, tak my ten havarijni stav musime opravit, a jeitd k tomu mdme ten soud, kter\i b6ii, kteri
je pouze pieruSen abli i ,  a byl pieruSen kv0li  t6m dvdma soud0m, kter6 jsme prohrdl i ,  protoie ta
vaSe Zaloba byla bud'blbd ud6land, nebo m6la n6jakou premisu, kterd byla ipatnd. Tak to je k tomu.

Zase je to takove poviddnf o niiem. A vlastn6 pokud nemdme toho partnera, ktert iikd, dejte
mi za to 50 mil ion0, nebo L0 mil ion0, jd si dovedu udElat ndjakri odhad o tom, ie vyndsobim metry
itveredni cenovou mapou, a vim, Ze ani toto v tom rozpodtu nem5m. Nemdm to v tom rozpodtu. V

l l l



P10-000839t2024

tom rozpoitu, pokud projde, tak mdm piipadn6 ndklady na to, odkoupit n6kte16 pozemky pro
vfstavbu Skolky, a doufdm, ie to jedndni v0bec dobie dopadne. Ale n6jak6 dalSi penize na tento
pozemek tam nemdm' Tzn., kdyZ konstatuji zatim v soudasnd dob6, Ze ty penlze na to m[stskd ddst
nemd, tak je to pravda.

starosta Martin valovii: s technickou pan zastupitel David satke.

Pan Satke: Ddkuji .  Piedev5lm bych poiSdal pana piedsedajicfho, aby kdyi idlen rady nemluvi
k v6ci, aby ho napomenul. pan pek mluvi l  3 minuty o VSfS.

starosta Martin valoviE: pardon. on reagoval na vds a je piedkladatel.

Pan satke: Jd jsem mluvil  o pendzich, nemluvil jsem o v' ivoj i  kauzy VSFs.

starosta Martin valovi i :  pardon, are pan radnije piedkladatel bodu.

Pan Satke: Tomu jd rozumfm.

starosta Martin valoviE: Jestli tomu rozumite, piedkladatel bodu m6...

Pan Satke: Pokud se ale nemuslme v0bec drZet bodu, pak nem0iete napomfnat pana Kodiho.
Nechte mE mluvit.

Starosta Martin ValoviE: Jd jsem iidici sch0ze, jestli dovolfte, pane Satke. Jenom iikdm, Ze
pan prvni reagoval na vds. Vyjste tady operoval s VSFS, on pouze reagoval na v65 dotaz nebo na ten
finandni ndklad t6ch oken. Vy jste o tom hovoFil.

Pan Satke: Samoziejm6, jd jsem o tom hovoiil.

Starosta Martin Valovii: A jak se ta okna promitaji s Magnitogorskou, kdyi ui jsme u te
vEcnosti?

Pan Satke: Vy mE v0bec nechdpete.

Starosta Martin Valovii: Jd vds chdpu dobie. Nechme to brit. panf mfstostarostka Komrskovd.
Skondilo to, to byla diskuze. Panimistostarostka. Pardon. Ale vy jste sv0j pi ispEvek tr6pil  na tom, ie
mluvio n6dem, co nebylo na tom - pardon. Pane Satke, jd i idim sch0zi, odebirdm vdm slovo. Slovo
md panlzastupitelka Komrskovd v i6dn6 diskuzi, prosim.

Pani Komrskovd: Tak jo, j6 ddv6m procedurSlni ndvrh, to jste mE donutil, pane starosto, na
v'im6nu piedsedajiciho, protoie toto je naprosto skandSlni, co tady piedvddite. (potlesk.)To co tady
piedvddlte, Ze ndm skdEete do iedi, berete piispEvky, to ie neumite tu schgzi vgbec iidit, ie se tddn6
nepiihldsite, to ui tady bylo n6kolikrdt iedeno, ale to Ze n6kdo m0Ze mluvit o tom, j inf nemgie mluvit
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o tom, tady se mluvi lo o pen6zich. Jd jsem kolegu pochopila. Pochopila jsem moZnd i pana peka, jak
to cht6l vysvdtl i t ,  nemdm s t im probl6m, ale proboha jsme v demokracii ,  piestarite tady takhle nds
napominat jako ma16 d6ti. Jii m6m piispdvek, neo5ivejte se. Na konci sv6ho pifspEvku, kterri si
nebudu pldcat v tom sm6ru, Ze chci hovoii t ,  tak na konci d5vdm ten procedurdk na zm6nu
piedsedaj[ciho.

Budu se ptdt, doufdm, snad vEcn6. Vy tady i ikdte, Ze s vdmi developer nemluvf, tak jd budu
tedy chtit vid6t, a timto poZaduji, jak jste ho vyzyvali, piedpokliid 6m, ie pisemn6, piedpokldddm, Ze
skrze datovou schr5nku, takie doufdm, ie mi to piedloiite, protoZe pokud ne, tak jsou to tedy iedidky
ndjak6 tetidky, jak se Yik6, a myslim si, ie to neni tedy d0stojn6 t6to koalice.

Pan Pek ndm tady i ikal, Ze by ndm rdd v6civysvdtl i l ,  No my jsme tady piedloZil i  asi40 bod0
na zaddtku, spousta j ich byla informativn[ch, a v0bec jsme se k tomu nedostal i .  No prod? protoZe jste
to neschvdlili. Tak moZnd kdybyste schvalovali body, aspori informativnd, protoie my ty informace
nemdme, a kdyZ sije vyZddiime pies 106, tak z toho tak6 je u vds mrzeni. No co se tride t6chto dvou
propojen'ich nddob, oC Kv6t, vristavba a zastaveni tady toho prostoru zelen6ho, rozumim tomu, co
i ikd pan Maridlek, Ze to neni veden6 jako park, oK, pirostd toho prostoru, ktert vsichni zndme, tak
toto se tady ddje vlastn6 rok po zmdnd koalice, rok po volbdch, kdy za cel6 dtyi i  roky minul6ho
volebniho obdobl toto v0bec na stole nebylo. Piekvapeni, zmdna zdm6ru Kv6tu do x-ndsobku, ani
nevim, kolika, troj, a to ie se tady vy5vihne takovdto vristavba v rdmci Xedusu, to taky na stole v
minulem obdobinebylo, dokonce jste byl i  bojovnici,  aby to tam v0bec nebylo. Nevfm, co se ted'stalo,
prod takovdto zm6na.

TakZe se jeStd dostanu k tomu vykupovdni, tady uZ mnoh6 zaznElo, a ano, vy zrovna, pane
mistostarosto Peku, jste dokonce na rad6 vyz,ival sv6 kolegy, aby t6ch 16 milion0, o kter6 se tady
hrdlo pii vristavbd mateisk6 Skolky, kdy cht6l stavitel, zhotovitel dila zaplatit navic naprosto mimo
smlouvu n6kolik prdvnich posudk0. Pak jste pi iSl i  k rozhoddf smlouv6, pak se n6kdo lekl,
pravd6podobn6 trestnlho ozndmeni, kter6 je tady poiSd na stole, a v5echno se to hodilo k zemi, a vy
na t6 rad6, vy konkr6tnd na t6 rad6 jsteto cht6lznovu projednattak, abyse mohlo tomu Hrdlidkovi
zaplatit 16 milion0. Toto byl v55 zdjem, toto byl v55 cil, a pokud ne, tak mi to tady vyvrat'te, protoie
jednoznadn6 vy jste ibyl na te rad6, Ze jste proti tomu, abyse ukondila dozordismlouva. Rozhoddi,
omlouvdm se, rozhoddi. To je asited'viechno.

Aje5tdjednou zopakuji  tedy, prosim tu proceduru.

Starosta Martin Valovii: Proslm, niivrhovf vtbor tady na m6 n6co signalizuje.

Pan d6senskrf: Jednaci i6d celkem vrislovnd v odst. 1 5 7 uvddL ie zaseddni iidi starosta nebo
jim pov6ienf dlen rady' Takov6 hlasovdnijde pi imo proti jednacimu iddu a nenipi ipustne.

Starosta Martin Valovii: piimlouvdm se, ud6lejme v,iiimku,
spustte procedurdlni hlasoviini o zm6n6 piedsedajfciho t6to sch0ze.
nehlasovalo 16. ) Technickd.

pustme to hlasovdnf, prosim.
(Pro 9, proti 18, zdrZelo se 0,

Pan Pek: Navrhuji zmateEnost tohoto ustanoveni, protoie pokud my zbavlme starostu funkce
v6st to jedndni, a zdroveti nemdme, kdo by to jednal ddl, tak jsme se dostal i  do patove situace a
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m0ieme j i t  dom0' To jednacf idd neie5i. Toto hlasovdni v tomto smyslu bylo zmatedn6, a tak jak bylo
poddno, bylo v tom smyslu nehlasovateln6, protoZe n6s dostalo do neiei i teln6 situace.

starosta Martin valovii: prosim o v,iklad ndvrhovri vribor, aby rozhodl o tomto hlasovdni.

Pan edsenskri: Jd jsem se k ndvrhu jako takov6mu vyjadioval, podle md se o tom v0bec
nemElo hlasovat, nicm6n6 hlasovdni dopadlo tak, Ze zastupitelstvo vyslovi lo s t im ndvrhem
nesouhlas, myslim si, Ze celd v6c je uzaviena.

Starosta Martin Valovi i :  DalSis technickou se hldsi pan Martin Kopeckli  prosim.

Pan Martin Kopeckrf: Jd jsem p0vodnd tu technickou cht6l k nddemu j in6mu, ale kdyi uZ tam
z0stala, mdm i k pi ipomince pana Peka. Myslim si, ie pokud by se to odhlasovalo, pak by se
jednoduSe podaly ndvrhy, kdo bude pokradovat ve vedeni t6 schgze. UrditE je to iei i telnd situace a
nenizde drjvod pro zmatednost.

starosta Martin Valovi i :  Myslim si, ie to nenlpiedm6tem t6to naiiseance. prosfm, pojd'me
d5l k v6cn6mu t6matu. s tietim piispEvkem pan zastupitel David satke, prosim.

Pan satke: Ddkuji. Budu muset vysvEtlit to vgFs. vSrs ;e takovt piib6h, Ze k prodlouZeni
smlouvy o dalsich deset let pi islo vlastnd uZ o volbdch, kdy bylo jasn6, Ze bude novd rada, a jestl i  si
to dobie pamatuji, byl to zase shodou okolnosti pan mistostarosta pek, kterf to navrhoval a kteli to
ndslednd, vlastnd kterri  to navrhoval na rad6, a rada to schvdli la a doilo k prodlouZeni. Jd jsem se ale
ptal na to, jestli mdte jakoby vypodteno, jestli se to n6kdy vriiti, jak,i se plati niijem na VSFS, jestli
poidd ten stejn'i za t6ch, nevim, jestli tam byly tii korr,rny za metr, nebo n6co takov6ho, na to jsem
se ptal. A mfiilo to k tomu, Ze mdstskS ddst ted'utrdci, tento rok m6la napldnovand, ie utrati j.6
mil ionfi  za Bajkalskou, pan Hrdlidka, a ted' md naplSnovan6, ie utrati  L5 mil iong v$Fs, zase
piedpokliiddm pies nEjak6 kamarddy. TakZe bohuZel to je tak, Ze vy mdte penize akordt na to, kdyZ
to jde ndjak6 spiizn6n6 osob6, ale nemdte penfze na to, a kdyi iikdme, dobie, tyto penize dejte
ndkam jinam, dejte je na to, co opravdu trdpf tisic - dva tisice lidf, obdan0 m6stsk6 ddsti, tak ieknete,
my jsme ve schodku, tak myvlastnE nemriZeme ddvat nikam penize. M0iete je ddvat. Jd i ikdm, nedali
jste to na Bajkalskou, mdte 16 mil ion0 plus, neddvejte to na v5Fs, mdte dalsich 15 mil ion0 plus,
zruSte uvoln6n6ho pana zastupitele Silara, mdte dalsi x.,L mil ionu plus, zruite uvolndnipana peka,
mdte dalSi 3 mil iony plus. Mdte za 4 roky 39 mil ion0 a nezvf5ise zadluienf ani o korunu. To je jedna
v6c, penize na to jsou' To je d0leZit6, aby si z toho obdan6 odnesli ,  akordt by rada musela chtit .  Akordt
by to muselo jft do t6 sprdvn6 kapsy.

A druhd vdc je, pokud chcete ndco zastavit,  tak se musi zmdnit r jzemnf pldn, a na to je taky,
to je vlastnd ta primdrni kompetence m6stsk6 ddsti,  resp. hl. m. prahy, jak m0Ze regulovat vfstavbu
v hl. m. Praze. skrze ridastenstvia skrze vyjadiovadky je to pouze jenom v t6ch iizenkh, kterd jsou k
umist6ni t6 stavby. DEkuji.

Pan Pek: My jsme tady navrhovali  ndkolik postup0. Nebo jak6 jsou moZn6 varianty. Jedna,
dohodnout se s investorem na cen6, a prost6 to koupit, at' ui mEstsk6 ddst, nebo m6sto. pak jsme
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tady i ikal i ,  ie je moZn6 j i t  cestou zm6ny rizemniho pl5nu, nebo podkdni si,  pokud to jde ud6lat, na
Metropoli tnl pldn, pokud bude schvdlen. Mi kolegovd z rady jsou samoziejm6 spraveni o tom, a v
podstatd iekl bych, ie viechny m6stsk6 ddsti jsou spraveny o tom, jak probihajl zm6ny {zemnfho
pldnu. Pane Satke, zm6na rjzemnfho pldnu nen[, ie my sitady odhlasujeme, Ze chceme, aby tam byla
zelefi  a ie to za 14 dnije. Na hlavnfm mEstd projedndv6me zmdny z roku 2003, kter6 ted'nejsou jeit6
dotaZen6 do konce.

Zadal platit novf stavebni zdkon, coZ byste jako prdvnik mohl v6ddt. Vite, kdy md kondit
platnost toho fzemniho pldnu, co mdme na hl. m. Praze, a vite, do kdy smime poddvat nebo
pieddldvat podndty a zm6nu rizemniho pl6nu, ten souEasn'i  0zemnipldn, nebo byste to mohlv6d6t,
nebo nevim, kdyZ se o toto tak straSnE zajfmdte, tak jste si to mohl jako prdvnik nastudovat. Jde o to,
Ze kdyZ mEstskd ddst na sv6m zastupitelstvu rozhodne o poddni podndtu na hl. m. praha, tak to mrjZe
v pohodd ud6lat, ale jd vdm ik6m, ie jsme zrovna v takov6m nepti jemn6m obdobi, kdy zadfnd plati t
nejen novli  Uzemnfpldn, a my tam m6me ndjake dasov6 l imity, do kdy smfme zadit na hlavnim m6st6
ty zmdny dzemniho pldnu poiizovat. Pro, iekn6me, soukrom6 podn6ty, pokud nejsou n6jak6ho
velev'iznamn6ho rozsahu, tak na mEstd uZ tyto podndty odmitdme, protoZe proces schvalov6nf, toho
pii j imdni nebo poiizovdni zm6ny rjzemniho pl6nu je za prv6 dlouhri,  a za druh6 i f inandn6 ndrodn,i.
T[m pddem tyto, tekn6me, drobn6 osobni podnEty ui v0bec jakoby neprobirdme. Generalizuj i .

Pak tam jsou podndty m6stsktch ddsti,  kterd vdt5ina z nich, valnd vdt5ina z nich byla poddna
do konce z6i(. po konci zdtf budeme schopni zprocesovat podndty mEstskyich ddsti,  tzn., t6ch
podn6t0 na zm6nu rizemniho pldnu, ktere majindjakou veiejnou podporu, tak na to budeme mit v
uvozovkSch divokou kartu, nebo budeme setsakramentsky pedliv6 posuzovat, co jsme schopni stadit,
Popi '  budeme posuzovat, kter6 z t6ch podn6t0 jsou v rozporu se soudasnouverz( Metropoli tniho
pl6nu, protoZe pokud nejsou v rozporu se soudasnou verzi Metropoli tniho pldnu, tak pokud my
budeme optimisticky uvaZovat o tom, Ze ten Metropoli tnipl i in pi i jmeme, nebo Ze nedojde ke zm6n6
obrdcenlim sm6rem, tak pak poiizovdnit6 zm6ny v rdmci soudasn6ho rizemniho pldnu skoro nemd
smysl, tim spiS, kdyZ vime, ie to dasovE skoro nejde stadit.

TakZe vdS optimismus se zm6nou i lzemniho pldnu by byl moZnd hezkli  kdyby se to stalo o
sedm let j indy, kdy ten prostor pro to mdme, j6 prost6 tady nahlas i ikdm, Ze ted' jsme opravdu v
krit ick6m obdobiv r6mci pi i j imdnf zm6n a procesovdninebo poiizovdnizmEn {zemniho pldnu. pan
kolega starosta a pan piedseda komise rjzemniho rozvoje o vSech tdchto limitech v6di, hovoiime o
tom spolu a je vtihoda, Ze na tom mdst6 jsem, Ze vlastn6 viechny tyto krizov6 momenty tady vime a
jsme schopni se na to pi ipravit.  Je t6Z vfhodou, kdyZ jsem tedy piedsedou toho pi ipadn6ho vyiboru,
Ze pravddpodobn6 jsem schopn'i  podobnt podnEt i  po lh0t6 na to jedndni dostat. Ale nejsem
schopnf zarudit,  Ze mi to dlenov6 vfboru schvdli .

Starosta Martin valovit: se svojitechnickou pan zastupitel satke.

Pan Satke: Ddkuji '  Pouze chcia Zdd6m, abyste toto ieklpetentrim. Vy jste j im ieklten postup
Uplnd j in' i .  Vy jste j im iekl, Ze si maji d6lat sbirku, a pak moind ie se ud6ld zm6na rjzemnfho pl6nu.
M6l byste j im ifct, co je nejsi lndj5i, a pak ty dalSl moinosti,  kter6 jsou, nebo nejsou redln6. Co se tfde
toho dasov6ho hlediska, tak ta stavba se posuzuje aZ k dob6 vyddni, tedy ne k dob6 Zddosti podle
aktuSlniho 0zemnfho pl i inu. TakZe i kdyby to trvalo n6jak,i  das, tak poidd je moind ta zm6na.
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starosta Mantin valovi i :  s t iet i  technickou - neni. Do diskuze pan zastupitel Michal Kodi,
prosim.

Pan KoEi: Jd zadnu hezky, zadnu tady citaci. Je to ndi pldn, jak v kaZd6 itvrt i  Me praha L0
i5dn6 zmapovat poskytovan6 sluZby, pochopit potieby rodin, ale i  ndcti letyich, senior0 a dali ich
skupin obyvatel, jak sjednotit  informace a jak vytvoi i t  co nejlepsi podmfnky pro kvali tni vz6jemn6
souZiti. Rodina je totiZ pro Prahu L0 partnerem rozvoje lzem(, kde se dobie Zije viem generacim.

Dal5itady je cltace ndsledujfci:  Pro Zivot rodiny je nejd0lei i tdj i f  kvali ta blfzk6ho okolf bydli5t6.
Budeme podporovat vznik mist, kde se rodiny cit i  doma, kde se budou cft i t  bezpednr6 a jehoi se
budou cit i t  souddstl,  Budeme propojovat a sit 'ovat rodiny s dalsimi akt6ry rodinn6 poli t iky v
jednotl ivfch lokali t iSch na Praze 10. A z t6 dosavadnidiskuze, konec citace, z t6 dosavadnicitace mdm
pocit, ie anijeden z vds se v t6 rad6 podle toho neiidite. A jeSt6 vdm ieknu prod a dovolim si reagovat
jak na pi i tomn6 z Bezpedn6ho Kv6tu, tak ze sidl iStd Vlasta. Jd bych t ieba iekal od pana radnlho
Mar56lka, Ze zde pi i tomn6 pozve na stfedednijedndniv' iboru i ivotniho prosttedi, kter6 se kond od
1'7'00 hodin' Netekl to je5t6 ani jednou. Md tam pii tom na programu tu petici se sidl i i t6m Vlasta.
Nevim, prod to tady je5t6 nezazn6lo.

Potom jeStd reaguji  na pana Valovide, pardon, na pana Peka, omlouvdm se, na pana peka,
kterf tady zmini l  to, ie jste hned jednali .  No pane Peku, co jd vim, tak jste nejednali ,  protoie pan
Valovid uvdd6l petenty ze sidlist6 Vlasta, troufnu si iict z m6ho pohledu v omyl, protoZe jim prri iikal,
Ze projedndni na zastupitelstvu jej ich petice musi piedchdzet projedndni v dali ich orgdnech, v
nEjaktich komisich divfborech. Piestoie nasbirali zdkonn'i limit, kterri urduje to, Ze se to m0ie nebo
piimo md projednat na zastupitelstvu. KdyZ tak md opravte, pokud jste j im i ikal n6co j in6ho.

A potom bych reagoval i na to, ie jste, pane Peku, Fikal, Ze se to, nebo vy se mi pletete, vy dva
pdnov6, protoZe jste hovoiili velmi po sob6, Ze je piili5 brzy, ie zdmdr je teprve ve fdzi studii a tak, ie
je pi i l is pieddasnd o n6m ted'vlastnd hovoii t .  Ale pokud byste znali  Mistniagendu 2'L,tamje jasn6
napsdno, Ze se zdm6ry maji projedndvat s veiejnostivdas, dokud se daji  mdnit, dokud se do nich dd
zasahovat, takZe z m6ho pohledu je to naprosto v poiddku.

A dovolfm si vyuZft sv0j piisp6vek s ohledem na piedchozi vystoupeni osob z Bezpedneho
Kv6tu, byt' ndzev programu se vztahuje k sidliiti Vlasta, ale myslim, ie to je pochopiteln6. protoie jak
jste i ikal, pane Valovidi, Ze to setkdni s developerem, Ze tam vlastnd jste jako vy z radnice nem6li co
d6lat, neni r lplnd pravda. My jsme tam s panem Bene$em byli ,  byl i  tam i kolegov6 z koalice Vlasta,
ale pokud se nepletu, t ideklarovali ,  ie jsou tam za rol iobdan&, nikol izastupitel0. A je ikoda, Ze jste
tam nebyli  n6kdo z vds' Pan Ma156lek, byt toto vdd6l, tak se omlouval, nebo jestl i  to byl zi istup, tady
kolegov6, nevim' Fikal i ,  Ze ne, tak byste zai i l i  to arogantni jedndni toho investora, jak v0bec to
jedndnf vedl. Krom6 toho, Ze se nezeptal, natddel na kamery, vyiadoval dochdzku a tak. Dobie, GDPR,
tady kolegyn'd Monika Bendovd by se zhrozi la, ale i  to jedndni, jako prod se vlastnd ptaj i  na n6jak6
zastin6ni, jako kdyZ od t6 architektky v0bec vyzn6lo, jak ten model zastin6nf vlastn6 ona to
zlehdovala, bagatel izovala, Ze k zastfn6nf vlastn6 v0bec nedojde, aby pak z nivypadlo, Ze je na l imitu,
ie tam bude svit i t  slunce do byt0 za zamfSlenou vristavbou 1,5 hodiny denn6 od L. biezna, takie to
je vlastn6 v cajku. spojuj i  pi isp6vky. To bylo dpln6 neuv6ii teln6.

StejnE tak jak jste tady zmini l i ,  ta dopravni studie ui by m6la bft z m6ho pohledu, co tam
zazn6lo, at md kl idnd obdan6 doplnL kdyby mi chtEli  ndco i ict, tak ona ui n6jakd prob6hla, n6jak6 to
mEienf dopravy' Ale co jsem pochopil,  nebylo tam - ner,rnSvej mi tady rukama, nebylo to provedeno
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objektivnd. TakZe jd si nemyslim, Ze tam zdstupci radnice nemEli bri t ,  naopak tam normdln6 pi i j i t
mohli,  a myslim si, Ze by to bylo ku prospdchu v6ci. Z vyjddienidevelopera, ktert ndm nabizel, jak
jsem i ikal v zdY(, dvojndsobnou f inandniddstku zato,ie vypadneme s tou petici,  v podstat6 vyzndlo,
Ze s vaif ddasti jako zdstupc0 radnice podital, a sdm byl piekvapen, Ze tam vlastn6 nikdo z vds nebyl
pi l tomen. DEkuji za pozornost.

Starosta Marttin ValoviE: Piedal bych slovo panu piedkladateli, jestli bude reagovat, byl
vyzv5n v dotazu. Potom budu reagovat na otiizky, ktere padly v0di mn6.

Pan Pek: Jenom m0iu i fct, Ze m6 nikdo nepozval. Nepozvali  md ani petenti,  ani architekt.
Prostd jsem Zddn6 pozvdni nedostal. Ani tedy vy, kdyZjste tam byl a v6ddljste to.

Starosta Martln Valovii: K tomu se taky samoziejmd vyji5diim. jd jsem o tom jedndninev6d6l,
my jsme na to jedndni pozvani nebyli ,  ani na to prvnf, ani na to druh6, o tom druh6m jsem se
dozv6d6l pouze z doslechu, Ze probihajin6jak5 jedndnimezi Kvdtem a projektantem. To je asi k tomu.

A k tomu, jak jste tady mluvi l  o vfborech, komisi ich, jak jsem doporudoval, jd jsem samoziejm6
vysv6tloval petent0m postup, kdyby se cht6li dobrat k prodeji pozemku, nebo abychom ten pozemek
koupil i ,  tak jsem i ikal, ie to musim potom probdhnouit samoziejmd, aby to zastupitelstvo schvdli lo
tu koupi pozemku, tak tomu piedchdzi iada krok0. Jeden z nich je, prvnije komise rizemn[ho rozvoje,
pak to jde na majetkovou komisi, na radu, a pak to jde na zastupitelstvo. Jd jsem jenom i ikal, pokud
chtEjf ten proces urychli t ,  aby podali  podndt na komisi fzemniho rozvoje, kterd se k tomu vyjddii
kladn6, pak to m0Ze j i t  na komisi, a m0ie to pak proj[t  radou. Na zastupitelstvo to pak pgjde jako
hotov'i materidl, kteni schvdll koupi pozemku. TakZe to byl naprosto jednoznadn'i postoj k tomu, jak
jsem cht6l petent0m vyjit vstiic, aby neztrdceli das aby se dobrali toho kriZen6ho vlisledku.
Vysv6tlovaljsem, Ze dneska nem0Zeme pii jmout usneseni, Ze kupujeme pozemek. To jsem se snaii l
vysvdtl i t ,  Ze zastupitelstvo k tomu nemd manddt, nemdme ani kupni smlouvu, nemdme v0bec nic v
ruce, to je irelevantn(, takie proto jsem vysvEtloval, Ie dneska nem0Zeme piijmout usnesenf, Ze
kupujeme pozemek. Prost6 to byly ty kroky, kter6 tomu musejipiedchdzet, panina md ktvii zezadu,
Ze tomu rozumi. TakZe prosim vds, nezneuZfvejte tuto informaci, nepiekrucujte ta fakta, a jd jsem s
paniv intenzivnlm kontaktu. Budte tak hodn'i ,  nehdzejte ndm pisek do toho soukoli .  Fungujeme a ty
informace si pieddv6me.

Technickd pan zastupitel Kodi. Tietf technickS. Prosim, spust'te hlasovdni.
Pro t7, proti 2, zdrielo se 0, nehlasovalo 24. Niivrh nebyl piijat.
ideme do diskuze. Pan - tam byl Maridlek? Pardon, piehl6dl jsem to. lvan Mikoldi prvni

pilsp6vek diskuzni, prosim.

Pan Mikol65: Milan sise mnou prohodil  misto. Jd jenom kdyZ jsem tu diskuzi poslouchal, tak
jenom shrnu. Jd bohuiel s panem Pekem mdm tu zkuSenost, Ze umi r lZasn6 piekrucovat skutednosti
podle toho, jak se mu to hodi. Pi iklad samoziejmd o tom, jak osodoval m6 v minulosti ,  to nebudu
zavdd6t, ale t6ch piiklad0 se staif podfvat do minultch zastupitelsteV kdy byl usv6dden z toho, Ze
nemluvi pravdu' A vi imn6te si dneska, jak se vyvi jelo toto jedndni. Kdyby na zaddtku korektn6 byl
pi ipraven materidl,  kde jsou shrnuty vsechny moinosti,  co m0zou petenti ud6lat, co m0ie udElat
m6stskd ddst, jakS tam m6 rizika, tato diskuze byla zbytednd. My prvni, co jsme se tady dozvldali, z

n 7



P10-000839 t2024

jeho rist, Ze jaksi nedini snad pan Adam Zdbranskli  na Magistrdtu hl. m6sta, kterri  s t im v6cn6 v tuto
chvll i  nemd v0bec nic spoledn6ho, ale zatlmco pan Pek je piedseda vriboru (zemniho rozvoje a nedin[,
jestl i  na Magistrdtu rndkdo nedini, tak je to on. To je prvni v6c, kterd tady zazn6la, a dokumentuje,
jaktm zp0sobem nedEld panu pekovi probr6m manipurlovat s reali tou.

Dal5f vdc, petent0m bylo doporudovdno, aby si sebral i  penize mezi sebou a pozemek koupil i ,
ale vzdpdti tady taky padlo, ie Xedus nemd zi i jenn prodat, tak proboha, prod budu nEkomu
doporudovat, kdyZ vim, Ze nemd zdjem prodat, aby mezi sebou d6lal sbirku pen6z? To je prost6
neticta k t6m l idem, to je prostd okrdddnije o das, o spoustu energie, kdyZ vim, Ze nechce prodat. A
jestl iZe vim, ie nechqe prodat, tak skutednd to je, jak i ikdm, Anebo tedy tu5im, ie prodat chce, tak
mdm jednat  i jako mdsto.

eili i kOyZ se podivdte na to vlastni usneseni, kter6 je, Ze bereme na v6domi, zastupitelstvo to
bere na vddomf. Pro$im v5s, berou se na v6domivdci, ke ktenim se nechci vyjadiovat. To je ve sv6
podstatd bezcenn6 prohlS5enf. Tady zase op6t pan Pek a pan Marsdlek a dalSi prohlaiuj ivdetn6 pana
Valovide, jakri maji zdjem to (zemi zachovat jako veiejrrrou zeleri, a pak bez jak6koli podpory, mn6 by
tam stadila jakdkoli  sol idni podpora, prostd podporujeme petici,  zastupitelstvo podporuje zdm6r
petent0, n6co v tornto smyslu. Ale bere na v6domii? Bere na v6domi jsme ted' na vfboru pro
energetiku brali zprdvu Majetkov6, kterou md v gesci pan Pek, kterd mdla do konce roku pievzit
funkci, nebo navrhnout, jak pievezme funkci energetick6ho manaiera prahy L0, pravd6podobn6 se
tak nestane, protoZe nebylo nic pi ipraven6ho. Ta zprdva byla tak stra5n6, Ze jsme j i  skutedn6 jenom
vzali na v6domi, protoZe jsme se k ni nebyli schopni vyjddiit, takie to je piipad, kdy se v6ci berou na
vddom[.

BohuZel tedy opdt jenom tato zku5enost s t[m, jak funguje pan prvnf mistostarosta pek, jak
mu neddld v0bec l{dnil probl6m se tvdiit jako bojovnlk, ale na druh6 strand ud6lat prav,i opak. Toto
je moje zkuSenost s nfm ui dlouhd ldta. KdyZ uZ tady byla zmindna n6kolikrdt VSFS, tak to byl prdv6
on, jeden z t6ch, ktei i  podepsali  smlouvu, prodlouZil i  o deset let v dob6, kdy uZ bylo jasne, Ze
nebudou mlt rozhodu;iicf vliv tEsn6 pied t[m, co bylo ustavujfcf zastupitelstvo, kter6 by tuto smlouvu
velice nevrihodnou pro mdstskou ddst, ta smlouva ani negeneruje niiklady na rjdrZbu t6 budovy, a
jeStd tam budeme opravovat okna. Prost6 naprosto nevlihodnd smlouva, bohuZel soudy dopadly, jak
dopadly z r0zn' ich d0vod0, ale op6t on zase nemd probldm tvrdit,  jak bojuje za m6stskou di ist a
pi i tom prodluZovat o deset let naprosto nevrihodnou srnlouvu. ei l i lenom tady varuju, dejte, jd budu
v5emi deseti,  kdyZ budeme jednat korektnd, otevieng, ddme na str i l  varianty, a ne kdyZ budeme
neustdle piekrucovat, snaZit se vinu hodit na n6koho j in6ho, zatdhnout n6koho do bldta, toto ne
opravdu. To pak dlov6ku holt obdas rupnou nervy a obdas tady vykiikneme, protoie ono se to t6iko
z t6ch opozidnich lavic poslouchd, kdyZ ty l idi zn6te a vite, jak celd l6ta jednali .  D6kuji ,

starosta Martin Valovi i :  D6kujia pieddvdm slovo jeSt6 piedkladatel imateridlu. pros[m, mdte
slovo.

Pan Pek: Technick6. Pane Mikol5Si, prodlouieni ndjmu na v5Fs jsem nepiipravoval jd.
Podivejte se ndkde do brivalrfch usneseni rady. A neSlo jenom o prodlouZenf ndjmu, ale o to, ie oni
by se tehdy byl i  brival i  podilel i  velmi slu5nou ddstkou na oprav6 t6ch oken, kterd spokojen6 za tu
dobu, co jste se vy nesmyslnE soudil i ,  chdtrala. To je ta technickd.
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A ted' k t6 v6ci. vdi kolega ze stejn6 politick6 partaje, a to jsem myslel, ie se na to aspori
piipravfte a ud6ldte si v tom poiSdek, tak vii5 kolega ze stejn6 politick6 partaje ndm tady iikd, kolik
kde mdme uietiit pen6z na to, abychom to mohli vykoupit, a vy ndm iik6te, nevykupujte to, kdyi
tvrdite, ie ta druhd strana s ndmi neni u stolu. Tak si v fom aspori udElejte poiddek, co od nds chcete.
V5echny varianty v tQm materiSlu jsou, a my na nich budeme pokradovat. celd tato diskuze je r lpln6
zbytednd. Berete si obdany jako rukojmf, vykaSlete se na to. Nechte n6s jednat, nechte pi ipadn6
piipravit podnEt, dri te si palce, Ze v' ibor na hlavnim m6st6 ten podn6t po lh0t6 schvdl[,  a drZte si
palce, ie tam projde v0bec pi i jet i toho podndtu a v0hec poiizovdnit6 zm6ny, Ze na hlavnim m6st6
projde, a tam vdm to nem0Zu zarudit,  nezarudivdm to nikdo tady. Ani panf Komrskov6, kterd tam je
n6jakou ndmdstkyni. Mluvme redln6, jak6 jsou tady rnoZnosti.  TEch moZnosti je vic, jsou to vl ikupy,
zm6na uzemniho pl5nu, pi ipadn6 rozumn6 ndmitky do rjzemnihoYizeni, kter6 to shodi, popiipad6
DoSy, vyjddienidotdenfch orgdn0 stdtni sprdvy, kte16 to taky m0Zou shodit, a pak to jde do odvoldn[,
m0Ze to kl idn6 skondit soudem, ale ty d0vody, prod bychom to m6li v rdmci Uzemka, aZ v0bec
uvidime, co tam md bryit, by m6ly byit redln6, nemEly by to brit zdstojn6 d0vody, kter6 pak prohrajeme.

Samoziejmd kdyi je prohrajeme za t i i  volebni obdobi, ui nds nikdo nebude dovdddt k
odpovddnosti,  Ze jsme si celou dobu vym'i5lel i ,  a j5 vdm rovnou i ikdm, Ze ty d0vody tam maji bri t
re5ln6 nejenom proto, abych si tady d6lal nEjakou sviou poli t ickou polivdidku. A mdme tady na to
kancelSi hlavniho architekta, mdme tady vlastnd i orgdny, kterd se vyjadiuji za dotden6 orgdny, ale
my j im to nem0ieme radit,  jak to majf d6lat. Ty jsou nezdvisl6, to je stdtnisprdva. Mdme tu i  stavebni
Uiad, a t i jsou zase nezdvisl i .  Jestl i  vy si dovedete piedstavit,  ie jd dojdu za panIvedouci stavebniho
a ieknu i[,pani BorovkovS, jii prost6 chci, abyto bylo takto, takto prostd nejde, to bych se dopustil
trestn6ho dinu a zaviel i  by m6. Jd to ned6ldm. Budu stra5n6 rdd, kdyZ to bude probfhat, a budu
straind rdd, kdyZ v rSnnci t6ch petent0 nebo v rdmci t6 oblasti tam dojde k n6jak6 rozumn6 koordinaci,
aby se vysvdtlilo t6m, co jsou ridastnici toho iizeni, jakou formou nebo jak6 chytr6 ndmitky maji
poddvat, aby to ndkanr vedlo, aby to nebyla jenom ndjakd ndmitka, prostd tady n6co podejte, a pak
se jim to smete ze stolu, protoZe stavebni riiad ji prostd nevezme, Ze je opiend, nevim, o praZsk6
stavebnipiedpisy, o n6jak6 z6kony, o n6co, co md redlnou vdhu.

Starosta Martin valoviE: Ddkuji za piispdvek. Dal5i se hldsi s technickou pan tvan Mikolds.
Proslm.

Pan Mikol6S: chci poddkovat panu Pekovi, Ze ted'v t6 reakci shrnul viechny moZnosti.  Skoda,
Ze takto ty moinosti nebyly shrnuty v tom materiSlu. Ddkuji  za shrnutivSech moinosti,  kter6 petenti
maji.

Starosta Martin Valovii: Jenom tady zase zopakr,rji, je to v drivodov6 zprdv6, d0vody jsou tam,
myslim, panem prvnfm mistostarostou piesn6 naformulovdny. S technickou pan zastupitel Bene5, s
tieti. Proslm, spust'te hlasovdni.

Pro 15, proti L, zdriero se 0, nehrasovaro2T. N6vrh nebyr piijat.
Do tddne diskuze je pi ihriSsen pan Miran Marsdrek, proslm.

Pan MarSilek: Ddkuji za slovo, pane starosto. Hezk'i veder je5t6 jednou k tomuto bodu. J6 se
skutedn6 vracim k tomuto bodu a nep0jde exkurzem do jin,ich itvrti, protoie to sem nepatri v tuto
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chvil i  podle jednaciho i i idu. Jd bych cht6l jenom fict, rtndm tady dv6 pozndmky, kter6 jsem neFekl ve
sv6m piedchozlm pifsp6vku. Prvniv6c, zaznllo to tady od obdana, jakrim zp0sobem se tam budeme
starat o ndkter6 v6ci, padla tady d6tskd hfi5t6, Tak jenom mdme nEjakri pldn na obnovu d6tskVch
hii5t ' ,  a za dva a p0l roku jsou na iad6 ita na sidl ist iVlasta v UZock6 a Kavkazsk6 ul ici.  Tak jenom toto
doplndni, Ze je tam n6jaki i  vidina, Ze se do t6to lokali ty vrdtime.

A co se t l iki i  vfboru pro i ivotniprostred[, no ono je to tak, ze petenti na tu petici uz oficidlni
odpov6d'n6jakou dostal i  v prf ibdhu l istopadu, a shodou okolnostiv ten samri termin, pane zastupitel i
Kodi, je ndjak6 vdtif  setkdnis obdany ze sidl ist6 Vlasta, protoZe toto nenIjedind v6c, kterd to sidl i5td
trdpi, takie proto j6 jsem o tom v tuto chvi l i  nemluvil .  ve dtyi i  hodiny, hodinu pied t im vfborem, je
j ind sch0zka, tam sarnoziejm6 petice bude zmin6na, jdu tam jenom na zaddtek, protoie tam se bude
ieSit hlavn6 bezpednost a tyto v6ci.

Vaie piedstava, Ze jste jedinf, kdo tady komunikuje s t6mi l idmi, je naprosto l ichd. Jd jsem byl
na t6 sch0zce 13. 12., ten den se komunikoval materidl do rady skutedn6, jak tady i ikal pan prvni
mfstostarosta, bylo to velmi narychlo. To ie se petice bere na vddomf, je i  standard hlavniho m6sta a
ndjak'im zp0sobem tam potom pov6iuje vtbor piislu5n,i, v6t5inou kontrolni, kteryi se tou petici
zab' iv6. To neniZddnd odbytf, ale bere na v6domi, My mdme praxi j inou. Smdrnice i ik6,Zeto prost6
tu petici tady vytizuj i  odbory I iadu. TakZe tol ik k tomu vriboru.

Ale protoie my jsme tady samoziejm6 mezi t im vedli  debatu, jak' im zp0sobem zareagovat na
snahu veiejnosti,  a dohodli jsme se, Ze to usneseni roz5ii ime o druh,i bod, ktert bude z6roveri,
iekn6me, nekonfliktni ve smdru k tomu, aby mEstskor,r ddst nesvazoval k vyjiidfeni se do dzemnfho
ifuen(, protoZe by to skutednd mohl brit probl6m, a jd tady chdpu va5e usneseni, ale tam by probl6m
bylvtom ndvrhu, tak jak ho navrhujete. A i ikdm, vychdzim z n6jak6 zku5enosti zprahy 1, kde radii
zastupitelstvo nepii jalo usneseniv n6jak6 podobn6 v6ci, aby nem6lo v f zemnfm i izeni probl6m.

A z6roveri jsme si ovdii l i  u kolegri,  ie n55 generelveiejnfch prostor o tomto mist6 mluvi jako
o veiejnem prostranstvf a v katastru je to vedeno jako zeleri, j6 to rychle nadtu v t6 posledni
p0lminut6. Navrhuji  dophiuj ici usneseni po dohod6 s ptedkladatelem.
l l .  zastupitelstvo podporuje (si l io zachovdni vetejn6ho prostranstvf v lokali tE uveden6 v bodu L Tam
je vyjmenovanf pi imo parcelni pozemek.

Jde o to, Ze je to vlastn6 obecn6, (si l i je jak mdstsk6 ddsti,  tak je to (si l f  veiejnosti,  protoZe
jak jsemi fka l ,v takov ' ichpi ipadech,pokudnebudemetdhnoutzajeden provaz,abohuZeldneskato
tady tak dpln6 nevypadalo, protoZe nds tady osodujete z toho, Ze tady tu stavbu snad chceme. Neni
to tak, chceme uddlat maximum pro to, aby tam ta stavba nebyla. pieddvdm ndvrhov6mu vfboru.

Starosta Martin Valovii: D6kuji. NeZ pied6m z6v6redn6 slovo piedkladateli, d6kuji, pane
kolego - nic neukondu;ii, d6kuji kolegovi, iikdm, nez pieddm zdv6redn6 slovo. Je5t6 je tam piihldSenli
pi ispdvek. Jenom Y,kdm, Ze ddkuji  za toto usnesenia za to, Ze jsme se takto n6jak,im zpgsobem na
tom shodli .  Tak kolegov6, prosim, tro5ku t iSeji .  Ddkuju. Je5t6 tam mdm piihldSenou panIzastupitelku
Janu Komrskovou, prosim.

Pani Komrskov6: Dovolim si poZddat o desetiminutovou piestilvku pied ukondenim diskuze,
abychom, protoZe ndm jde asi o stejnou v6c, ale iik5nrre to kaZd'i malinko jinfmi stovy. Aspori ted,
jsem pochopila pana nadnfho Mar56lka, Ze ci l  je spoleEn,i,  tedy doufdm, takie bychom naopak to
usnesenf mohli sladit,  aby prost6 proSlo jako konsenzu6ln( usneseni ce|6ho zastupitelstva, a nikol i
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abychom v tomto byli v n6jak6 pii, protoie mdm tedy pocit - prosim t6, pavle, m0Zei m6 piestat
rusit? Pane piedsedajfcr, kdyZ tak oki ikujte vSechny, co tady ru5i. D6kuji .  Tak jestl i  mgiu poZ6dat o
desetiminutovou piestdvku, a ie bychom se na tom shodli ,  aby to bylo jednomyslnd, a ne tady n6jak6
politick6 hry.

Starosta Martin valovii: To je spi5 na piedkladatele, zda bude chtit pauzu k tomu, abyste se
o tom bavil i ,  nebo nebavil i .

Pan Pek: Technicky podotfkdm, Ze se s ndvrhem ztotoir iuj i .  Myslim, ie tady bylo dost divadla,
Ze uZ dalSipauzu nepotiebujeme, a t65im se na hlasovdni.

Starosta Martin valoviE: D6kuji za n6zor pana piedkladatele. Tam mdm je5t6 jeden piispdvek
pani zastupitelky Renaty Chmelov6, prosim,

Pani Chmelovd: Dobrf podveder, d6kuji za slovo, Asi si neodpustim n6jakri sv0j Sirii komentdi
k tomu, co jsem tady bud'sly5ela, nebo chvfl i jsem tu nEbyla, m6la jsem to na sluchdtkdch, takZe jsem
zhruba celf pr0b6h diskuze naslouchala. Ji i  bych vlastn6 v prvnI iadd cht6la pozdravit obdanky a
obdany z Prahy Lo, a i5 si dovolim iict, Ze vlastnE sousedky a sousedy, a dovolim si taky tvrdit, Ze jsem
asi jedna z m6la t6ch, ktefi  sediv tomto sdle, kterd se s nimi osobn6 zn6, zn|jej ich jm6na, znd jej ich
ptibdhy. A ten drivod, prod to tak je, Ze vlastn6 roky, nejen jako starostka v piedchozich dtyiech letech,
ale i  pied t im jako kl idnd opozidni zastupitelka jsem s nimi roky pomdhala, jak se vlastnd stavdt a
iesit k moZnrim stavebnlm projektrim, kter6 na Praze 10 postupn6 jsem informadnE zjist'ovali, Ze by
tady m6ly r0st.

Asi nejzdsadndjSi stavebni projekt byla zdstavba Trojmezi, kde jsme se sezn6mili, a
ndsledovaly dalSiv6ci. A jii chci iict,2e to, co tady zaznfu|z iad eesk6 pir6tsk6 strany, je skutedn6 ryzi
populismus. Je to ryzi populismus, protoZe jd se tady iednicky pt6m t6ch, kteff tady sed[, jestl i  n6kdy
s nimi ndkdo z Pirdtsk6 strany jednal pied tim, kdyZ byli v koalici, nebo n6kdy jindy. Jii si dovolim
troufnout iict, Ze ne, protoie jd jsem u tdch podstatntch jedndni vZdycky byla. Byl to pan zastupitel
Petr Bene5, kterf navrhoval, abychom prodali pozernek, kterri vlastni mEstskd ddst praha 10 u
Trojmezi. Pozemek, kteryi svfm zprisobem blokuje pohodlnri piistup k zdstavbd central Group.
Dokonce si velmi dobie pamatuji ,  Ze z toho m6l velkou radost, Ze se ten pozemek dd prodat za velmi
vliznamnou cenu, kdyl je takto cenn'i, a piipominiSm, ie to m0ie b'it dobni piijem pro mdstskou ddst,
a jd si taky velmi dobie pamatuji ,  ie jsem iekla, ie v pi ipad6, Ze by n6co takov6ho rada m6stsk6 ddsti
odsouhlasi la, tak rezignuji  okamZitd na pozici starostky. Jenom piipomindm ten kontext, Ze v t6 dob6
na Praze 11 byl starostou dlen piriStsk6 strany.

Byli  to Pirdti ,  ktei i  nehlasovali  o m6m z6mdru podat pi ipominky ke stavebnimu zdm6ru
Central Group u Trojmezi. Jej ich hlavniargument byl, a v t6 dob6 stdle byl starosta za pir6tskou stranu
na Praze L1, a jej ich hlavni argument byl, ie tam piece na Praze L1 majidomluvenou tu dohodu s
developerem, kterf tam dd dohromady komunikaci, ndjak j i  zrekonstruuje v rdmci svfch vlastnich
finandnich prostiedk0.

Byl to pan zastupitel Petr Bene5, kterri  mi osobnE tvrdi l  na jedndni, ted'ui si nepamatuju, co
to bylo, pravddpodobnE to byla spi5 asi porada vedeni, pifprava na radu m6stsk6 ddsti, kterf do odi
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tvrdil, Ze zdstavba Magnitogorsk6, kterou ted' projedndvdme, je vlastnE dobr,i zdm6r. spojuji
pi ispdvky. (Ze si l lu: To je leZ!) U tohoto jedndnijsem nebyla...

Starosta Martin ValoviE: Pane zastupiteli, pardon, mdte piihl65ent piispEvek, budete mft
moZnost se vyjddiit. Prosim vds, chovejte se, to je opt'avdu, to uZ je za hranicf vieho mozn6ho. (Tak
at to doloz[!) Prosim vds, budete mft piispdvek. vy tadv taky Siiite r0zn6 informace. Bude tady, m6te
piispdvek, tam sito vyiikdte. A prosim, vyztvdm vds k poiSdku. Toto je uZ opravdu za hranou. Mdte
piisp6vek, budete se normdlnd bavit.  (Hluk v sdle.) prqsim vds, chovejte se dfistojn6, jestl i je to jeitd
v0bec moin6 ve va5em piipad6. prosim, panizastupitBlko, mdte slovo, pokradujte.

Pani ChmelovS: DEkuji za sjedndnipoiddku. Je$t6 to znovu zopakuji ,  aby to nezapadlo, byl to
pan zastupitel Petr Bene5, ktenf mn6 osobnd na n6jak6m jedndnf, myslim, ie to byla ta porada vedeni,
tvrdil, Ze zdstavba v Magnitogorsk6 je vlastnE vhodnd. A ten d0vod, kterri tenkrdt tvrdil, byl ripln6
jasnf' on v6d6l, ie jd s nejvic preferenin im i h lasy za Trojmezi atd. je n6co, co mE osobn6 po5kodi, a
to byl piesn6 ten zdmdr, prod toto iikal, a to mn6 piijde opravdu jako neuv6iiteln6, ie se vyjadioval
z pohledu svtch zdjm0, zdjm0 Pirdtsk6 strany v0di zdjmu obdan0 prahy 10. Jd odekdvdm, Ze pan
zastupitel Petr Bene5 to odmitne, coi uitady vlastn6 piledvedl pied chvili. Ale jd se tady vlastn6 ptdm
samozie jmdjenomjakoiednickyobdan0,kte i i tadysedi ,nebokte i is i topakpust ize z1znamu.Jednal
n6kdy s vdmi n6kdo z Pirdtsk6 strany pied tim, neZ se dostal do opozice? A jd viim tady ieknu, ie
nejednal '  Prost6 to, co se tady ted'piedvddi, je opravdu dirt populismus, protoZe se to ted'pirdt0m
hodi'za dtyii roky, co jsem jd s nimi byla v rad6, tak je absolutn6 nezajimaly iddn6 stavebni projekty.
Nikdy nic je nezajimalo, ai ve chvil i ,  kdy usoudil i ,  Ze je to n6co, co by mohlo poikodit Renatu
chmelovou. To je za md vie a uz se k tomu nebudu vic vyjadiovat. D6kuji .  (potlesk.)

starosta Martin valovii: D6kuji, panizastupitelko, za vd5 piispdvek. s technickou se hldsi pan
zastupitel Martin edsensk'i. prosim.

Pan edsenskf: D6kuji za slovo, pane piedsedaj[ci. jsem
uZ tady padly v5echny vdcn6 argumenty, kter6 padnout mohly,
zvrhlv1, navrhuji procedurdln6 jeji ukondeni. D6kuji.

piesv6dden'(1,Zeza dvd a p0l hodiny
a s ohledem na to, kam se diskuze

starosta Martin valovii: D6kuji za ndvrh. Prosirn, spust'te procedurdlni hlasovdni o ukondeni
diskuze k tomuto bodu krom6 t6ch, kteif jsou pi ihld5enisamoziejm6.

Pro24, protiG, zdrielo se L, nehlasovalo 12. Ndvrh bylpi i jat.
Technicky se hldsi pan zastupitel petr Kopeckli prosim.

Pan Petr Kopeck'i: Jd jsem cht6l jenom technicky. Tady vidite, prod jsem navrhoval bod dislo
1. Etickri kodex zastupitele.

Starosta Martin ValoviE: D6kuji  za pi isp6vek. Do i5dn6 diskuze se hldsi pani zastupitelka
KomrskovS, prosim.
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Pani Komrskov6: Piesn6 to jsem dekala, co se tady odehrSlo ted'skrze pani zastupitelku
chmelovou. Ptesn6 tohle piedvedla v z6fi  na zastupitelstvu, kdy se jednalo dtyri  hodiny o oc Kvdt.
za EtYri hodiny se, myslfm, nepiihlSsila ani jednou. Fot6 jste, pane starosto, uzavFel diskuzi. V ten
moment se panizastupitelka pi ihldsi la, vyl i la tady na nds kfbl nepravd, stejn6 jako v tomto momentu,
ale samoziejmd uZ jsme tu5il i ,  co se tady bude odehrdvat, takze jsme se stadil i  pi ihldsit,  jest6 nei
kolega edsenskf ukondil  diskuzi.

No prod my se s tdmi l idmi bavime? obrdti l i  se na nds. poslouchejte, panf zastupitelko,
protoZe vy jste se s nimi ted'nechtEla v0bec bavit.  Nikdy jste se s nimi ted'v tomto volebnim obdobi
nechtdla bavit. Tak to je, takovd jsou fakta, a to, co se tady tvrdi o tom, ie n6kdo chtdl tady stav6t,
prosim, to doloite, protoie to je neuvdii telnf faul ze strany Renaty Chmelov6, pi ipadn6 cel6 koalice,
co tady je.

Ale jd se jeit6 vrdtim k tomu Trojmezi. Bylo to tedy riplnd mimo t6ma, pane starosto, kdyz se
tedy snaZfte tady i idit  tu sch0zi, ale moc vdm to nejde, Tak jd se k tom vrdtim, protoZe ano. My jsme
nechtdl i  jako koalice, di l i  i  Pirdti  ioDS, aby pani starostka sv6voln6 si odeslala ty nSmitky na tu
vfstavbu vTrojmezf, o kter6 tady hovoii la. A ano, byla to ioDs, kteri i  byla proti tomu, nechechtej se
zas tady, Pavle, prosim. To tady samoztejm6 neni r iplnd pravda a m6li jsme k tomu sv6 dgvody, ale
to bychom tady mohli bri t  dalsi t i i  hodiny, abychom to mohli vsechno i ict. TakZe jenom jsem chtEla
uZ t im minulfm pi ispdvkem, ted' jsem se necht6la hl6sit,  ale samoziejmd to bylo vyprovokovdno
kupou nepravda, kter6 padly v neprospdch naii  strany a nasich dlen0. Ui jsem se nechtdla hldsit,
chtdla jsem naopak n6jakri konsenzus. Pochopila jsenl, ie pan prvni mistostarosta si bere za svou
zmEnu nebo ripravu usneseni pana Mar5dlka, di l i  to brrrdeme hlasovat tak, jak bylo navrZeno, takZe
my tam samoziejmd mdme ten protindvrh a budenne tedy chtit  ddl o n6m jednat, pokud si
nevezmeme nEjak tu navrhovanou piestdvku a sladime se. D6kuji .

starosta Martin varovii: Tak6 d6kuji. Darif do diskuze se
pros[m.

hlSsf pan zastupitel petr Bened,

Pan BeneS: Ddkuji za slovo. Uvodem se omlouvdm za emotivndjii vristup pii vristupu pani
chmelove, ale odpust'te mi, kolegov6, tohle byla distokrevnd lez, a jd budu zSdat oficidln6, aby pani
chmelovS to doloiila, protoie toto je pln6 stejnli pilstup, jako tady byl pii projedn6vSnf Kv6tu. v
moment6, kdy my bojujeme za ty l idi,  tak paniChmelovd, minule jste mi ui ani nedali  slovo, abych
mohl reagovat, pane valovidi, vzpometite, tak na konci se snaii  vystoupit,  na viechny vyl i t ,  ted,mi
odpustte, kfbl hnoje, a pak utede zbab6le. Toto je opravdu piistup, kterf je hrozny, a to my
dostdvdme jenom za to, ie se snaZime tdm l idem pomoct. Tak takovii  lei tady r ipln6 v pi im6m
pienosu' Vzpomerite, kolegov6, kdo z vds odvoldval Renatu chmelovou v minul6m volebnim obdobi?
starosta ValoviE, mfstostarosta Pek, kolegov6 z ANo. Vsechny strany ji odvolaly, tak nedtv6ryhodnS
osoba, tak ned0vdryhodnS osoba to byla, ie byla odvoldna, krom6 hlas0 Vlasty j inak r iplnd vsichniv
tom zastupitelstvu. Takie ted'vidite, jak to je. Proto jsme risty nasf piedsedkyn6 Jany Komrskov6
i6dali  o to, dejme piestdvku, piestarime se osodovat, shodndme se na spoledn6m usneseni a
odhlasujme spoledn6 usneseni. Jd jsem ri ld,2e se diky t6 dvouhodinov6 diskuzi podaii lo alespori
troSku to bezzub6 usneseni rozsiiit, a byl bych rad5i, kdyby to bylo konsenzem. zd6 se,ie nechcete,
vy jste ndco iikal, ie nechcete konsenzus, ie si to protladite, tak si to protladte. Jsem rdd, ze aspofi
jsme vds k n6demu donuti l i .  To, ie pani Chmelovd utekla, m6 mrzi, protoZe toto piesn6 ud6lala
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minule' Toto piesnd uddlala minule, Ze bez t6 moZnosti,  abychom my mohli reagovat a vyvrdti t  ta jej i
tvrzenl, tak dneska zase rad5i zbab6le utekla.

Ta k jd je5t6 jednou tady deklaruj i ,  ie jsem vzdyqky byl a vZdycky budu, kl idn6 na stenozdzna m,
proti zdstavbd toho pozemku. Proto jsem taky ddval to usneseni, alespofi konstatuje, Ze s tim
nesouhlasfme, s tou vfstavbou. Klidn6 ho zkrat 'me jenom na toto. V6i(m tomu, ie pokud tady
zaznivalo, Ze s t im taky nesouhlasite, kolegovd s t im nesouhlasi, tady nikdo s t im nesouhlasi(dajnd
podle t6ch ordlnich prohldieni. Tak pojdhe tady schv6li t  jenom to konstato v6ni, Ze nesouhlasime s
tou zdstavbou' Takhle jednoduch6 to je, protoZe pokud ndkdo pro toto neni schopen hlasovat, tak jd
mu skutedn6 nev6iim, Ze nesouhlasis tou zdstavbou. Moind se maskuje, moind se schovdvd za n6co,
ale tdch krokri, kter6 se daji ud6lat, vdetn6 zm6ny 0zemniho pldnu, o kterrich mluvil kolega satke,
nebo o tom v' ikupu, mimochodem to m6m tady prq vds do rozpodtu nachystan6, vezmeme to z
investidni rezervy 25 mil ion0, a ddme vdm je do poloZlty v' ikup pozemk0 a miZete kl idnd o tom zadit
jednat, pokud i ik6te, Ze jste ted'nemohl

TakZe vsechno md ie5eni' Jd bych byl rdd, kdyby skutednd padla ta piestdvka, zkusili jsme jeit6
naposledy naji t  ten konsenzus na tom ndvrhu usneseni, kde alespori n6jak, alespori n6jak drobn6
iekneme, Ze nesouhlasime s tou vyistavbou na tom pozemku. Timto i6d6m o piestdvku na jedn6ni
piedsed0 zastupitelskfch klubri,  aby mohlo probdhnout, aby se tam vycizelovalo usnesenf, kter6
bude schopn6, hlasovateln6 pro vSechny strany v zastupitelstvu, at '  uZ se to tady bude m6nit, ty
koalice nebo opozice, tak at '  zkrdtka jsou s t im vsichni v poiSdku, at '  n6kdo nEkomu nem0ze ifkat, my
jsme to myslel i j inak, vy jste to zase i ikal i j inak, my jsme byl i  pro, vy jste byl i  proti .  Dejme piestdvku
na jedndni ptedsed0, dejme usneseni, kter6 bude pro vSechny hlasovatelnd, a o n6m, prosfm,
hlasujme. Ddkuji .

Starosta Martin valovii: D6kuji za piisp6vek. Jd jenom k vaSemu piispdvku krdtce dv6 v6ty,
jak jste iikal, ze na stenozdznam tady potvrzujete n6co, a ze my pouze ordln6. Jd pouzivdm radii slovo
[stn6, n6jak mi to ne;ide Iplnd dobie z pusy. Ale j i i  jsem n6kolikri i t  r jstn6 tak6 sd6li l  to, a v5ichni
dlenov6 rady, ie s tou z6stavbou m6me probl6m, ie s n[ nesouhlasime a Ze budeme hledat cesty, jak
j izabrdnit.  To tady padlo, to nenit ieba zd0raziovat, to uZ tady n6kolikrdt i fkdme. Nemusime i ikat,
ze to ilkdme na zaznam. Ten zdznam je automatickri, to neni nic extra.

Dal bych slovo panu piedkladateli, ktert chce reagovat asi na tento vd5 piisp6vek.

Pan Pek: Pane zastupitel i  Beneii ,  vy reagujete na panizastupitelku chmelovou, ie o vds mluvi
nepravdu, a vezmete si na to piiklad, kterrim prokazatelnE liete. Jak mdte blit vErohodnf? Vy jste
tady tvrdi l ,  Ze jsem jd odvolSval pani brivalou starostku Chmelovou, a jd jsem na tom zastupitelstvu
v0bec nebyl. (omlouviim se') Nemusite se mi omlouvat, mn6 bude stadit (smich.), prosfm, mldte,
ted'mluvlm j6. Prosim, mldte. Jd vdm pouze i ikdm, ie jste lhal, a jak vi is mdm brdt r ipln6 normdln6,
kdyZ od0vodriujete piipadnou leZ pani btva16 starostky $vou vlastni ll(. J6 v6sprost6 neberu. Vy tady
hrajete divadlo' Jii to chci pro ty lidi uddlat. Uz vdm ti lidi odchd zeji, uijich je tady miri. A vite prod?
Protoie tady mluvime o nesmyslech. Jenom si tady hrrajete n6jakou poli t ickou polivdidku, a je to
0pln6 zbytedn6. Kdybychom tady nebyli takhle dlouho, tak ui m0Zeme piipravovat materi6l do rady
a dElat ndjak6 rozumnd v6ci. Takie v podstatE or5ln6, an5ln6, jakkoli  si to tady vyie5te, ale jd budu
piedklddat ndvrh usneseni, tak jak byl upraven nebo jak jsem se ztotoznils panem radnim Mar5:i lkem,
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a pokud nechcete pro to usneseni hlasovat, tak pro nEj prost6 nehlasujte, mn6 je to r ipln6 jedno. Jd
vds nepotiebujido poli t ick6 debaty prdvd kv0li tomu Ze hrajete tuto leZ, a nenito poprv6. (potlesk.)

Starosta Martin valovii: DalSi se hldsi se svfm tietim piisp6vkem do i6dn6 diskuze pan
zastu pitel Kodi. Prosim.

Pan Koii :  Jd jsem si vzpomnEl po tom afektovan6m vystoupenipaniChmelov6 na to, jak ndm
veiejnE lhala o zaddtku ukraj insk6 krize o tom, Ze autobus pi i jel,  di nepii jel,  abychom potom zj ist i l i ,
Ze moZnd pi i jede...

Starosta Martin ValoviE: pane zastupitel i ,  jd v6s napomlndm, nenito k t6matu, prosfm. Jak
to souvisf s Magnitogorskou, prosfm? Nesouvisf to.

Pan Kofi: To je reakce na to, ie pani chmelovd veiejnd lhala a Top 09 si...

Starosta Martin Valovi i :  odebirdm piisp6vek panu Kodimu, nenIto k diskuzi. proslm, Vy jste
zahit j i l  pi isp6vek, nebudeme se k tomu vracet. Neni pi ihl iSSen nikdo dalsido diskuze, ukonduji diskuzi
k tomuto bodu' Je ukoniena diskuze, my jsme j i  zastavi l i .  Jsou vyderpdny viechny pi isp6vky, kter6
byly na poiadu. Pieddvdm slovo ndvrhov6mu vriboru.

Jestd bych jenom, diskuze je ukondena. NeZ ddm slovo ndvrhov6mu vliboru, jeitE bych dal
zdv6redn6 slovo piedkladateli, prosim.

Pan Pek: omlouvdm se v5em obdan0, ktefl, a{ ui se na to divaji v televizi, na pocitadi, nebo
kterijsou tady piitomni, omlouvdm se i za ty, kterf tuto diskuzi znevaluji,a za sebe iikdm, ie ud6liim
vsechno pro to, abych v5emi iddntmi r i iednimi postupv tu v6c pi ipravi l  tak, aby m6la nejv6t5isanci
na Usp6ch.

starosta Martin valoviE: D6kuji, pane mistostarosto, a ted'tedy pieddvdm slovo ndvrhov6mu
vfboru, aby ni is provedl hlasovdnim.

Pan d6senskf: Ddkuji za slovo, pane piedsedajici. N6vrhovyi vribor eviduje nakonec pouze
jeden protindvrh, resp. dophiuj ici ndvrh od pana kolegyzastupitele Beneie, ktert navrhuje usneseni
uveden6 na strand dfslo 2 podkladov6ho materidlu doplnit o t i i  body v tomto zn6ni:

l l .  zMe Praha 10 podporuje zachovdniparku na pozemku parc. d. Lg73/1os,
l l l .  konstatuje, Ze nesouhlasis vyistavbou na pozpmku parc. d. lgTg/LOS,
lV' uklddii Ing. arch. Martinu Valovidovi, starostpvi, informovat spolednost Xedus Credit s, r.

o', o piijetitohoto usneseni, termin 3L. t2. 2023. Pros(rnr, m0Zete ddt hlasovat o tomto usnesenl.

starosta Martin varovii: D6kuji. prosim, spust'te hrasovdni.
Pro 8, proti0, zdrielo se O, nehlasovalo 35. Ndvrh nebyl pi i jat.
Prosim dal5i.
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Pan edsenskrf: Nyni budeme hlasovat o usflesen[,
podkladov6ho materiSlu k tomuto bodu, dopln6n6 o bod
kterf m se piedkladatel bodu ztotoZnil ,  a to v tomto zn6ni:

ZMe praha L0 l l .  podporuje r isi l io zachovdnivqiejn6ho prostranstviv lokali td uveden6 v bodu
L

Prosim, mrlZete ddt hlasovat o tomto usnesen[.

Starosta Martin ValoviE: DEkuji. prosim, spustte
o k l id .

Pro 4O, proti0, zdrZelo se 0, nehlasovali  3, Ndvrh
Timto ukonduji tento bod a vracime se do bodu

tim pdtiminutovou pauzu.
(Jedndnip ieru ieno od 19.27 do 19.36 hodin. )

tak jak je uveden6 na stranE dislo 2
l l .  na ndvrh pana radnfho Maridlka, s

hlasovdni k tomuto bodu. Kolegov6 prosim

byl pti jat. Ddkuji .
interpelace zastupitelt i .  Vyhldsi l  bych mezi

Dotazy a informace ilenri zastqpitelstva Me praha 10

Martin valoviE: Kolegov6, poprosim vds, pojdte na svd mista, prosim, do
piestdvka dila, mdme jest6 pied sebou spoustu prdce. pojd,me. Kolegov6, za1h6m.

pojd'te na svd m\ Prosim, pane zastupiteli, trvdte je5t6 na piepoiit 6nft fisim radu a ,
zastupitelstvo, pojdt\ piepoditat. Nebo to n6kde vidfte na n6jak6m vil,sredku,,rdik n6s je u ,ar"z {\ \
Kolegov6 Pirdti opouStdji\{1, tak prosim viis. oovoleite spm ncrarni z rnetar ^x,.1^r,r4+iri r^  ̂ *- *^r.. 

'^NKolegov6 Pirdti opouStcji\ tak prosim vds, povolejte sem ostatniz toalet, 
"rtuvrdtili. 

Je nds arou 
'5

dost' Pirdti, m0iete zase na 
\ista, 

je nis dost, prosfm, jestli se cncete'2i6ridastnit zastupitelst"; NJsme v bod6 interpelace \upitelri, tzn. Dotazy a informac 
' 

zMe,k n6mu bvlo oodjno tF,Jsme v pooe Interpelace 
\ iupitelu, tzn. Dotazy a informac ZMe, k n6mu bylo poddno tt\)

33 piihldiek a kaZdri dlen zastupite\a m0Ze v tomto bodu vysto akrdt. poiadi vvstrrnuiici.r, \akr6t. pofadi vystupuifcictr 
,{

panf zastupitelka Koli l iovd, problematika tW praha 10.
( \')

Panf KolSiov6: DEkuji. Dobrri den. M6la {or", n" pana mistostarostu Ka5para, a leOna S
se o memorandum, o kter6m hovoii l  pi i  pied sv6 kapitoly rozpodtu, a jednd se o to, Ze md e

Dekuji. 
,/ \ t((

Starosta Martin ValoviE: za dotaz. GesdnI proslm.

Pan KaSpar: Dd za tento dotaz. Bylo podepsan6 m mezi FN Krdlovsk6
diskuzi o rozpodtu,

kapacit odboru

\
LN

\

,s-
I--.
\|a

FN je vfznamnyi avotnickfm zaiizenim, a my jako m6stskd ddst toho ze
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